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ÅPNING 
 
Hotelldirektør Sjur Aalvik ønsket delegatene velkommen til Scandic Holmenkollen Park.  
Han takket for et godt samarbeid med norsk håndball, og ga spesielt honnør til klubbene som 
står på og arrangerer kamper og turneringer rundt omkring i landet. Han uttrykte stolthet over 
å være en del av håndballfamilien, og ønsket lykke til med tingforhandlingene og det 
forestående valget på søndag. 
 
President Kåre Geir Lio åpnet det 55. håndballtinget på Scandic Holmenkollen Park fredag  
9. mai kl. 16:00. Presidenten ønsket alle delegater, observatører og gjester velkommen. 
 
Presidenten uttrykte at forsamlingen er heldige som får muligheten til å tenke ut og velge 
retning på vegne av et forbund som nettopp har fylt 88 år, som er tett på 145 000 
medlemmer, 800 klubber og 10 600 lag som alle med glød, stolthet og glede står på solid 
grunn fordi noen var før dem, tenkte før dem, gjorde før dem og ikke minst våget og gjøre 
gode valg før dem. 
 
Håndballfamilien er stor, og dessverre har noen falt fra i løpet av tingperioden. Disse ble 
hedret med ett minutts stillhet: 
 

• Knut Martin Oksholm 
• Arild Gulden 
• Vidar Bauer 
• Thor Klaveness 
• Arve Nicolaysen 
• Rolf Rustad 
• Morten Stig Christensen (Danmark) 
• Tone Merete Kluge 
• Iver Tore Breistein 
• Helge Ringdal 
• Svein Aunøien 

 
Det er nå opp til tingdelegatene å velge retning videre. Utgangspunktet er et norsk håndball 
på sitt beste – ever! NHF er et solid forbund med sterk økonomi, gode sportslige 
prestasjoner (med OL-gull i Paris som det ypperste), gode medarbeidere og frivillige, gode 
TV- og publikumstall, samt gode, stødige og langsiktige samarbeidspartnere. Vi har større 
bredde og flere med enn noen gang. Videre er norsk håndball gode på inkludering, mangfold 
og tilrettelagt håndball. Vi har verdensrekord i antall mødre på et gull-lag i OL, og ikke minst 
er vi et forbund med det beste omdømmet i norsk idrett. Med andre ord et norsk håndball «in 
good shape» og godt rigget for nye tak og ny utvikling. 
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Samtidig, en dag etter frigjøringsdagen og få dager før 17. mai, - dager for frihet og 
demokrati, er verden og moder jord på sitt mest utfordrende siden 1945. Vi har et klima på 
ville veier, en invasjonskrig i øst med 500 000 døde, folkemord i sør med 1 000 døde barn 
under ett år, sultkatastrofer i Sudan og Kongo med millioner på flukt og uten mat. Amnesty 
melder at konflikter, krig og lidelser øker drastisk. India og Pakistan sist ute. I tillegg ser en at 
det foruten krig også handler om knebling av ytringsfrihet, sensur, politivold og ulike former 
for maktbruk. Det handler om rasisme, trakassering av seksuelle minoriteter og kvinne-
undertrykking. Det handler om ledere som setter lovverk og menneskelighet til side. Og vi – 
kan hende at vi må synge «Blowing in the wind» og «Vi har en liten søster» på nytt.  
 
Også Norge, et velstandssamfunn som verden knapt har sett maken til, sliter med sitt. 
Psykisk lidelse og tristhet, overvekt, selvmord, ensomhet, frafall i skolen og fravær på arbeid, 
- alt øker! Et samfunn der få vil bli lærere og sykepleiere. Et samfunn der perfeksjon og 
prestasjon herjer med oss. En må spørre seg om vi er skodd for å tåle denne velstanden. 
(«Vår herres klinkekule», den fineste av de alle, - håper han finnes.) Midt i denne 
virkeligheten skal NHF ta samfunnsansvar og lage en organisasjon som folk skal og ønsker 
å tilhøre, være glade i og stolte over. Alle skal med – basta! Vi skal ha en bevegelse og 
organisasjon som: 
 

• bidrar til gode liv på og rundt banen, 
• bidra til sunnhet, fysisk og psykisk helse, 
• skal kjempe for fellesskapet og samtidig gi hver enkelt utviklingsmulighet, 
• skal sørge for gode plasser å være i (les anlegg), 
• skal sørge for at håndball er moro (eller gøy som Per Otto Furuseth ville sagt), 
• skal utvikle lag og utøvere som tåler medgang og motgang, 
• er fri for diskriminering, mobbing og kategorisering! 

Ja, et krevende oppdrag, men verdens fineste oppdrag. 
 
Lykke til! Vær med å lage et godt ting preget av fremtid og utvikling, et ting preget av mot og 
tillit, og ikke minst fair play, respekt og begeistring. Med dette erklærte presidenten 
håndballtinget 2025 for åpnet og ga ordet til generalsekretæren. 
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KONSTITUERING 
 
Generalsekretær Erik Langerud ledet konstitueringen av håndballtinget. 
 
Samtlige fullmakter var på forhånd kontrollert av NHFs administrasjon. Kjønnskvoteringen 
ble godkjent. 
 
På håndballtinget benyttes et digitalt stemmesystem til voteringen. Systemet vil også bli 
benyttet til opprop, til å be om ordet og til å fremme forslag. 
 
Ved oppropet fredag var 176 til stede uavhengig av rettigheter. Ved oppropet lørdag morgen 
var 130 til stede av 132 stemmeberettigede. 
 
  



SAKSLISTE
SAK 01
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SAK 1 SAKSLISTE 
 
Nedenstående sakliste ble godkjent. 
 
1. Godkjenne de frammøtte representantenes fullmakter 
 
2. Godkjenne sakliste og forretningsorden med tidsramme 
 
3. Velge: 
 a)  Dirigenter 
 b)  Sekretærer 
 c)  Tellekorps 
 d)  Redaksjonskomite (tre representanter) 
 e) To representanter som sammen med dirigentene skal gjennomgå og undertegne  
  protokollen fra håndballtinget 
 Dirigenter, sekretærer og medlemmer av redaksjonskomiteen behøver ikke være 

representanter. 
 
4. Behandle beretninger for: 
 a)  Forbundsstyret og komiteer oppnevnt av forbundsstyret 
 b)  Lovkomiteen 
 c)  Sanksjonskomiteen 
 d)  Appellkomiteen 
 e)  Kontrollkomiteen 
 f)  Valgkomiteen 
 
5. Behandle avsluttede og reviderte regnskap, herunder regnskap for fonds,  

og andre økonomiske enheter som ligger inn under NHF 
 
6. Tilsette statsautorisert/registrert revisor til å revidere NHFs regnskaper 
 
7. Behandle innkomne forslag og saker 
 
8a. Behandle og vedta strategiplan for 2025-28 
 
8b. Behandle og vedta for budsjettperioden (kommende to kalenderår, dvs. kalenderåret 

etter det år håndballtinget avholdes og det derpå følgende): 
 a) Budsjettramme 
 b) Klubbkontingent til NHF 
 c) Vesentlige endringer i inngått forsikringsavtale 
 d) Fastsette møte- og utgiftsgodtgjøring for forbundsstyret 
 
9. Valg 
 
10. Bestemme sted for neste håndballting 

 



FORRETNINGSORDEN
SAK 02
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SAK 2 FORRETNINGSORDEN  
 
Nedenstående foreslåtte forretningsorden ble godkjent. 
 
1. Håndballtinget ledes av de valgte dirigenter. De ordner seg imellom ledelsen av møtet.  
 Protokollen føres av de valgte sekretærer. 
 
2. Ingen representant gis rett til ordet mer enn tre ganger i samme sak. Med unntak for 

innledningsforedraget, settes taletiden til ti minutter første gang, fem minutter annen og 
tredje gang. Representanter som forlanger ordet til forretningsorden, har ett minutts 
taletid. Dirigenten har rett til å foreslå forkorting av taletiden og komme med forslag om 
strek med de inntegnede talere. Det kan ikke framsettes forslag etter at strek er satt. 

 
3. Alle forslag må innleveres skriftlig til dirigenten og være undertegnet med vedkommende 

organisasjonsledds og representantens navn. 
 
4. Alle vedtak gjøres med alminnelig flertall. Ved stemmelikhet anses forslaget for falt. 
 Unntatt fra denne bestemmelsen er valg og de øvrige unntak som er fastsatt i forbundets 

lov. 
 
5. I protokollen føres inn alle forslag, hvem som har ordet i saken, og de vedtak som blir 

gjort, med antall stemmer for og imot. 
 
 
 

 
  



VALG AV FUNKSJONÆRER
SAK 03
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SAK 3 VALG AV FUNKSJONÆRER  
 
Følgende personer ble enstemmig valgt: 
 
Dirigenter :   Guri Aarøen 
   Børge Toft 
 
Sekretærer :   Lise H. Thorstensen 

  Line Witzøe 
 
Tellekorps :   Svein Olav Øie (Region Nord) 
  Børge Brown (Region Innlandet) 
  Kia Haftorn Otnes (NHF Sentralt) 
 
Redaksjonskomite :  Frank H. Bjørndal (Region Vest) 
  Finn Ove Smith (Lovkomiteen) 
  Frøydis Vold (Region Innlandet) 
  Rune Nordhaug og Per Eirik Magnussen (sekretariat) 
 
Underskrive protokollen :  Stein Cato Røsnæs (Region Øst) 
  Kim Eide (Region SørVest) 
 
Dirigentene ba om at administrasjonen i generalsekretariatet og regionenes daglige ledere 
ble gitt talerett i saker som er innenfor vedkommendes ansvarlige fagområde.  
 
Videre at hovedtillitsvalgt Merethe Kjellberg ble gitt tale- og forslagsrett i alle saker unntatt 
ved valg.  
 
Til sist at valgkomiteens forslag til nye styremedlemmer ble gitt talerett knyttet til valget.  
 
Håndballtingets delegater hadde ingen innsigelser til dette. 
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RIKETS TILSTAND 
 
 
Rikets tilstand har normalt vært presentert av presidenten, men fra og med håndballtinget i 
2017 ønsket forbundsstyret at det bør være generalsekretæren som rapporterer hva som har 
vært gjort i tingperioden. 
 
Generalsekretæren hadde også denne gang lagt opp til utstrakt brukt av lyd og levende 
bilder i sin presentasjon, og startet med en hilsen fra statsminister Jonas Gahr Støre og en 
påfølgende hilsen fra beachlandslagene. 
 
Generalsekretæren ga etter dette en status på tingvedtakene fra 2022, herunder hvilke som 
er gjennomført, implementert eller pågående. Videre benyttet han anledningen til å takke 
president Kåre Geir Lio for et godt samarbeid gjennom 10 år, en periode hvor norsk håndball 
har oppnådd svært gode resultater. En kavalkade med høydepunkter ble vist. 
 
Deretter viste generalsekretæren beslutningsstrukturen i NHF. Det er håndballtinget som 
fatter vedtak knyttet til NHFs lov, mens endringer knyttet til reglementene er delegert til 
forbundsstyret og endringer i bestemmelsene er delegert til GS. En slik løsning bidrar til at 
det blir smidigere å gjøre nødvendige endringer i løpet av en tingperiode. 
 
Nasjonal ledergruppe (NL) er den øverste administrative ledelse i norsk håndball. Mandatet 
til NL ble gitt av forbundsrådet i saksnr. 005/15-17. I 2024 besluttet alle ledere og 
mellomledere i NHF ett felles sett ledelsesprinsipper. Disse er: 
 

• Vi setter tydelige mål, gjør gode prioriteringer og har klare forventninger til hverandre. 
• Vi bygger en kultur der samarbeid, tillit og trygghet skaper lagånd. 
• Vi er initiativrike, endringsvillige og ser aktivt etter muligheter for å utvikle norsk 

håndball. 
• Vi siker at ansatte er informerte og involverte gjennom åpen og presis 

kommunikasjon. 
• Vi er lojale til beslutninger og forplikter oss til å gjennomføre disse. 
• Vi anerkjenner, drar nytte av og utvikler ansattes kompetanse og engasjement. 

 
Under hvert ledelsesprinsipp er det besluttet noen punkter som beskriver adferd vi ønsker å 
se og adferd vi ikke ønsker å se. Det er et mål at vi med disse ledelsesprinsippene klarer å 
skape en endring. 
 
Det er mye å være stolt av i norsk håndball. I den forbindelse trakk generalsekretæren frem 
Klubbhuset, REMA 1000 Hjerteligaen, #Verdiløftet og Kast ballen. 
 
Deretter foretok generalsekretæren et lite eksperiment ved bruk av kunstig intelligens, og 
utfordret forsamlingen på hvordan norsk håndball kan engasjere publikum best mulig på 
arrangementene våre. («Håndballdansen» ble brukt som utgangspunkt.) 
 
  



 

11 
 

Det er mange høydepunkter i løpet av en tingperiode, og generalsekretæren trakk frem tre 
gode minner. Denne gang fra landslag. Det første var Håndballguttas kamp mot Ungarn 
(menn) i OL i Paris. Det neste var Håndballjentenes semifinale mot Danmark i VM i 2023 og 
det siste time-outen i finalen mot Frankrike der laget skjønte at gullet ville glippe, men Thorir 
ba jentene fullføre kampen med stil, hevet hode og «good sportsmanship». Deretter ble vist 
et tilbakeblikk på OL som sådan med bl.a. statsminister og kronprinsparet på besøk. 
 
Hvordan går det så med norsk håndball? Generalsekretæren fremhevet de nasjonale KPIer 
der det er satt måltall innenfor hhv. overordnede mål (medlemstall, lisenser og semifinaler i 
mesterskap) og innsatsområder (anlegg, trenerutdanning, dommer og klubbhus). Videre tok 
generalsekretæren seg den frihet å se til andre idretter hva angår aktivitetstall, og rettet fokus 
på innendørsidrettene basket, innebandy, volleyball og futsal, samt hopp, kombinert, 
langrenn og alpint. Små idretter har klart å etablere mange anlegg. Hopp, kombinert og 
langrenn kan skilte med nasjonalanlegg, og alpint har fått en statsstøtte på over 300 mill. 
kroner. Nå må det være innendørsidrettenes tur! 
 
Den totale oppgaveporteføljen har økt i løpet av årene som Langerud har vært general-
sekretær. Stadig flere arbeidsområder skal dekkes for å skape mer håndballaktivitet i hele 
Norge og sørge for flest mulig, lengst mulig. Samfunnets forventninger til idretten har også 
økt. I den forbindelse ble bl.a. nevnt bærekraft, økonomi som barriere og politisk påvirkning. 
Vi skal, og vi vil ta vår del av samfunnsansvaret, men samfunnsoppdraget kan skape behov 
for flere ressurser og krever «ofte» ny/annen kompetanse. Tilskudd øremerkes i økende 
grad, og følgelig er det også behov for finansiering. Generalsekretæren ga honnør til 
regjeringen for å ha bevilget 300 mill. kroner ekstra for å bidra til å redusere utenforskap. Det 
er å håpe at det kan bli en permanent løsning. 
 
Vi har lagt bak oss tre mesterskap på hjemmebane. EM i 2020, VM i 2023 og VM i 2025. 
Foran oss står EM 2026, EM 2028 og VM 2031. Mesterskap på hjemmebane skaper 
engasjement og brukes også for å bidra til anleggsutvikling. Generalsekretæren viste noen 
tilbakeblikk fra mesterskapene i hhv. 2023 og 2025. 
 
Avslutningsvis ble vist en hilsen til president Kåre Geir Lio fra presidenten i hhv. IHF og EHF. 
Deretter benyttet generalsekretæren anledningen til å rette en stor takk til Thorir Hergeirsson 
for hans glød for norsk håndball og imponerende meritter. Videre ble Ole Gustav Gjekstad 
ønsket velkommen i håndballfamilien, samt at alle NHFs samarbeidspartnere og Norsk 
Topphåndball ble takket. Generalsekretæren rettet også en stor takk til alle i salen for den 
innsatsen de legger ned for norsk håndball. Det er jobbet godt administrativt med det 
foreliggende forslaget til ny strategiplan, men det er opp til håndballtinget å beslutte endelig 
innhold. På vegne av administrasjonen ønsket generalsekretæren et godt håndballting, og ga 
uttrykk for at administrasjonen ser frem til å implementere tingets beslutninger til det beste 
for norsk håndball. 
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HILSEN TIL HÅNDBALLTINGET  
 
Idrettsstyremedlem Sara Stokken Rott hilste håndballtinget lørdag morgen på vegne av 
idrettsstyret, og ga uttrykk for at det var stor stas å være til stede.  
 
NHF er et tradisjonsrikt forbund med en lang historie, som startet med bare to klubber i 1937, 
Ullern og Arild. Nå er håndball den nest største idretten i Norge målt i antall aktive. Det skal 
velges nytt styre og ny president, og Kåre Geir, en markant idrettspolitiker, ble nevnt for sine 
sterke meninger og lune kommentarer. Lio, som har sittet lengst etter Tor Lian, fikk takk for 
sitt bidrag til norsk håndball og idrett. En takk ble også rettet til alle som landet rundt bidrar til 
det beste for håndballsporten. 
 
Det som skal skje i tingsalen denne helgen er viktig, da det har bæring ut i lokalsamfunn og 
mange unges liv. Håndball er en stor folkesport i Norge, og arbeidet som gjøres for å skape 
trygge miljøer er viktig for samfunnet.  
 
Norges olympiske meritter ble nevnt, med medaljer i alle OL unntatt 1996 og 2004. 
Håndballjentene har vært på verdenstoppen i lang tid, men også Håndballgutta har nå 
kommet etter og har spillere i flere europeiske klubber. Prestasjonskulturen kommer 
imidlertid ikke av seg selv. Det er utfordringer med å beholde unge i idretten, og det er 
vanskelig å skreddersy løsninger som passer alle.  
 
Idrettsstyrerepresentanten påpekte at det er behov for flere anlegg og bedre økonomiske 
rammebetingelser. Norsk Tipping leverer heldigvis trygge spill og solide overskudd. Mer 
idrett skaper trygghet og samler folk på tvers av landegrenser.  
 
Enighet bringer oss sammen, uenighet bringer oss videre. Med dette uttrykte idrettsstyre-
representanten ønske om et godt ting! 
 
 

REGNBUEFARGET IDRETT  
 
Delegat Ole Martin Prebensen Tanberg fra Region Øst holdt en appell mot homohets og 
oppfordret forsamlingen til å delta på Inkluderingskonferansen Regnbuefarget idrett som skal 
holdes 2. juni på Ullevaal Stadion. 
 
 

  

https://www.idrettsforbundet.no/idrettskrets/oslo/inkludering/pride/pride-house/
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PRESIDENTENS TIME  
 
LØRDAG 
Håndballpresident Kåre Geir Lio innledet lørdagens tingforhandlinger med presidentens 
halvtime. Han var innom en rekke ulike temaer som internasjonalt samarbeid, intern 
organisasjon og la stor vekt på hvordan styret har jobbet i tingperioden.  
 
Styrearbeidet 
Håndballtinget er norsk håndballs øverste organ, og har gitt styret sin tillit for tingperioden vi 
har lagt bak oss. For styret har det vært viktig å skape handlingsrom og frihet, samt være 
effektiv og rettvendt. For styret har også forholdet til administrasjonen vært særdeles viktig, 
og i den forbindelse benyttet presidenten anledningen til å gi honnør til generalsekretæren.  
 
Oppdraget og tenkemåte 
For forbundsstyret har det vært avgjørende å tenke hva som til enhver tid er best for 
helheten ettersom vi er til for klubber og lag. Blir vi flere? Blir flere med lengre? Blir 
omdømmet og samarbeidspartnerne bedre? Tåler det fremtidens krav? 
 
Foruten innad i egen organisasjon, har styrearbeidet foregått på ulike arenaer som f.eks. 
norsk idrett, internasjonal håndball, norsk politikk, internasjonal politikk, samfunnsutvikling 
(trender) og media. Arbeidet har måttet balansere mellom hvordan vi utviser dristighet 
samtidig som vi utviser disiplin, tar gode valg og samarbeider til det beste for norsk håndball. 
 
Arbeidsmåte, fellesskap og kultur 
Det har for presidenten vært viktig å skape fellesskap og god kultur i sin periode som 
president i norsk håndball, og på den måten utvikle laget og hver enkelt i styret. Presidenten 
opplever at styret fremstår som ett lag, og ikke enkeltpersoner med agendaer eller en 
områdebasert stemme. Videre har det for presidenten vært essensielt å bidra til at styret 
fokuserer på det overordnede og peker ønsket retning, samt fremstår som moderne og 
nyskapende, parallelt med at de tar politikerne i region, klubb og Norsk Topphåndball på 
alvor. 
 
«In the end» 
Til sist handler det om å skape resultater, få med oss organisasjonen i perioden, ha kontroll 
og skape utvikling. Gjør vi det samme som før, dør vi. Einstein sa om politikk: «Det er 
vanskeligere enn fysikk som oppdaget atomet. Hvorfor klarer vi ikke å løse politiske 
problemer?» Videre sa Einstein: «Et strålende sinn sliter når følelser, makt og ego tar over.» 
 
Presidenten takket det sittende forbundsstyret gjennom de siste tre årene for særdeles godt 
arbeid og ønsket delegatene lykke til med å ta de rette beslutningene på dette tinget. 
 
SØNDAG 
Presidenten åpnet søndagen med refleksjoner, historier og nydelige musikalske innslag med 
Heidi Solheim og hennes band. 
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Presidenten fortalte bl.a. om hvordan det var da han kom inn i norsk håndball tidlig på 1980-
tallet. Videre om viktigheten av å ha noen stabbesteiner med seg, slik som å kjenne på 
tilhørighet, at man føler seg behøvd, har et sted å være, samt opplever utvikling og mestring. 
Det å hele tiden våge og teste ut nye ting, er avgjørende for å skape utvikling. Vi må også 
leke mer i håndball, - det blir for tidlig alvorlig i idretten vår. 
 
Presidenten påpekte også at det er krevende å drive idrettspolitikk, bl.a. som følge av 
hvordan media opptrer i enkelte saker. Men alt går over og blir bra. Man blir sterkere etter 
motstand. 
 
Presidenten var videre innom hvordan samfunnet har utviklet seg til å kategorisere, og 
fortalte om hvordan han i barndommen kjente på å ikke leve opp til datidens standard. Det å 
streve og kjenne på ting som ikke alle andre gjør, skaper en verdi. Verdier skiller ikke 
mennesker. Vi er alle like. Presidenten ga honnør til Raballder Håndballklubb for å prege 
verdidebatten på den måten de gjør. 
 
Avslutningsvis benyttet presidenten anledningen til å takke Per Otto Furuseth for hans 
mangeårige og iherdige innsats for norsk håndball. Per Otto gikk av med pensjon 31. mars, 
og har tidligere fått både NHFs fortjenstmerke i gull og NIFs hederstegn. Presidenten takket 
videre generalsekretær Erik Langerud for hans solide arbeidsinnsats. Det har aldri før vært et 
så stort skille mellom politikk og administrasjon som nå. Erik oppleves som tydelig, men 
samtidig mild og byggende. Han tar sitt oppdrag høyt, og fikk på alvor teste seg som leder 
under pandemien hvor han utviste et solid lederskap. Presidenten tildelte etter dette NHFs 
fortjenstmerke i gull til generalsekretæren. 
 
Presidenten avsluttet sitt innlegg med ett ønske for norsk håndball; la oss sammen skape 
glød og gå tilbake til den pubertale holdningen vi hadde på 1970-tallet og ikke la byråkrati 
«drepe oss». Skap gode hverdager, stå imot press, vær snille i ord og handling, sørg for 
ledere med mot og handlekraft. Lykke til! 
 
  



BERETNINGER
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• Forbundsstyrets beretning
• Tingvalgte komiteer



 

15 
 

 

SAK 4 BERETNINGER 
 
4.1   Forbundsstyrets beretning 
 
Antall styremøter ble korrigert til 38 med til sammen 289 protokollerte saker. Antall 
forbundsrådsmøter ble korrigert til 11. Saksantallet her ble korrigert til 48. 
 
Forbundsstyrets beretning ble enstemmig tatt til etterretning. 
 
 
 
4.2 Tingvalgte komiteer 
 
4.2.1 Beretning fra lovkomiteen  
 
Beretningen ble enstemmig tatt til etterretning. 
 
  
4.2.2 Beretning fra sanksjonskomiteen 

 
Antall saker som er behandlet i sanksjonskomiteen ble korrigert til 30. Beretningen ble 
enstemmig tatt til etterretning. 
 
 
4.2.3 Beretning fra appellkomiteen  
 
Antall saker som er behandlet i appellkomiteen ble korrigert til 25. Beretningen ble 
enstemmig tatt til etterretning. 
 
 
4.2.4 Aktivitetsrapport fra kontrollkomiteen 
 
Beretningen ble enstemmig tatt til etterretning. 
 
 
4.2.5 Beretning fra valgkomiteen 
 
Beretningen ble enstemmig tatt til etterretning. 
 
 

  



REGNSKAP
SAK 05
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SAK 5 REGNSKAP 
 
Følgende ble behandlet: 
 
5.1.1 Styrets årsberetning for 2022 
5.1.2 Resultatregnskap for 2022 
5.1.3 Balanse per 31.12.2022 
5.1.4 Noter for 2022 
5.1.5 Kontantstrømanalyse for 2022 
5.1.6 Revisjonsberetning for 2022 
5.1.7 Kontrollkomiteens beretning for 2022 
5.1.8 Regnskapsakkumulering for 2022 
5.1.9 Lisensregnskap for 2022 
5.1.10 Aktivitetsregnskap for 2022 
 
5.2.1 Styrets årsberetning for 2023 
5.2.2 Resultatregnskap for 2023 
5.2.3 Balanse per 31.12.2023 
5.2.4 Noter for 2023 
5.2.5 Kontantstrømanalyse for 2023 
5.2.6 Revisjonsberetning for 2023 
5.2.7 Kontrollkomiteens beretning for 2023 
5.2.8 Regnskapsakkumulering for 2023 
5.2.9 Lisensregnskap for 2023 
5.2.10 Aktivitetsregnskap for 2023 
 
5.3.1 Styrets årsberetning for 2024 
5.3.2 Resultatregnskap for 2024 
5.3.3 Balanse per 31.12.2024 
5.3.4 Noter for 2024 
5.3.5 Kontantstrømanalyse for 2024 
5.3.6 Revisjonsberetning for 2024 
5.3.7 Kontrollkomiteens beretning for 2024 
5.3.8 Regnskapsakkumulering for 2024 
5.3.9 Lisensregnskap for 2024 
5.3.10 Aktivitetsregnskap for 2024 
 
Styremedlem Jarl Martin Møller ga noen overordnede betraktninger for alle regnskapsårene. 
Presentasjonen som ble vist og revisors beretning for 2024, følger protokollen som eget 
vedlegg. 
 
Kontrollkomiteens leder, Gry Nergård, leste kontrollkomiteens beretning for 2024. 
Beretningen følger protokollen som eget vedlegg. 
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Håndballtingets vedtak: 

Regnskapet for hhv. 2022, 2023 og 2024 ble enstemmig godkjent. 

 
 

Følgende hadde ordet: 
• 132: Jarl Martin Møller (forbundsstyret) 
• 143: Gry Nergård (kontrollkomiteen) 

 
 

 
  



TILSETTE REVISOR
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SAK 6 TILSETTE REVISOR 
 

6.1  Forbundsstyrets forslag til revisor 
 
Det vises til ledermøtet som ble avholdt i Bodø 9.-11. juni 2023 der ledermøtet ga sin 
tilslutning til at BDO velges som revisor for regnskapsårene 2024 og 2025.  
 
For å skape kontinuitet i arbeidet, foreslo forbundsstyret at nåværende revisor velges også 
for de to neste tingperiodene. Ny anbudsrunde ble foreslått gjennomført i forkant av 
håndballtinget i 2031. 
 

Håndballtingets vedtak: 

Forslaget ble enstemmig vedtatt. Ikrafttredelse: 10. mai 2025. 

 
 

6.2 Fastsettelse av revisorhonorar 
 
Forbundsstyret foreslår at revisor fakturerer ut fra medgått tid. 
 

Håndballtingets vedtak: 

Forslaget ble enstemmig vedtatt. Ikrafttredelse: 10. mai 2025. 

 
 
  



INNKOMNE FORSLAG 
OG SAKER

SAK 07
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SAK  7 INNKOMNE FORSLAG OG SAKER 
 

Lovkomiteen har gått gjennom samtlige forslag til håndballtinget 2025 og avgitt sin innstilling 
til disse. Lovkomiteen forutsetter at håndballtinget kun diskuterer og eventuelt vedtar 
prinsippene i de enkelte forslag, og at den endelige utforming og konsekvensendringer 
foretas i samarbeid med lovkomiteen umiddelbart etter at protokollen foreligger. 

 

7.1 Lovforslag 
 
Forslag 7.1.1 – Tillegg i NHFs lov § 7, valgbarhet 

 
 

Forslagsstillers motivering:  
 
NHF bør ha som mål å skape en dynamisk organisasjon som tiltrekker seg kompetanse, 
samtidig som man sikrer nødvendig kontinuitet og ivaretagelse av organisasjonens vedtatte 
strategier. Flere politiske posisjoner bør med andre ord være tilgjengelig/ledige over en 
nærmere angitt tidsperiode.  
 
Dette sammenfaller med den strategien og de tydelige signaler NHF har gitt overfor de 
kontinentale og internasjonale forbund. For NHF Region Nord er det viktig at strategier og 
signaler som NHF jobber med på «bortebane», også følges opp på «hjemmebane». Det 
styrker troverdigheten på alle arenaer.  
 
 
NHF Region Nord foreslår:  
 
Tillegg i NHFs lov § 7, funksjonstid:  
Antall perioder en person kan besitte ett og samme verv i Norges Håndballforbund (NHF) 
maksimeres til tre - 3 - perioder, det vil si ni - 9 - år slik valgperiodene er i NHF p.t. 
 
 
Forbundsstyrets anbefaling: 
 
Forbundsstyret minner om at lignende forslag har vært fremmet i 2015 og 2022. Første gang 
tillot ikke NIFs lov en slik begrensning i funksjonstid. I 2022 ble forslaget trukket til fordel for 
Region Sør sitt endringsforslag som ble vedtatt; «Forbundsstyret gis i oppgave å etablere 
retningslinjer for valgkomiteen basert på den sunne fornuften og de premisser som har vært 
rettesnor for valgkomiteen i NHF gjennom mange år». 
 
I ettertid har NIF åpnet for at særforbundene kan innføre slike begrensninger. Dette med 
bakgrunn i at det internasjonalt ikke er uvanlig med slike tidsavgrensninger.  
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Slik forslaget er formulert gjelder begrensningen ett og samme verv. Det vil si at en person 
kan sitte i for eksempel forbundsstyret i tre perioder som styremedlem, tre perioder som 
visepresident og tre perioder som president, - det er neppe intensjonen i forslaget. 
Forbundsstyret legger til grunn at forslagsstiller mener en person skal kunne sitte i 
maksimum 9 år i samme styre eller komite.  
 
Forbundsstyret mener at man i det norske idrettsdemokratiet ikke har møtt på de 
utfordringene man har sett i internasjonale idrettsorganisasjoner. I NHF er alle politiske verv 
ledige hvert tredje år når det er valg. Det er dermed ikke slik forslagsstiller skriver, at politiske 
posisjoner ikke er ledige eller tilgjengelige. De er ledige hvert tredje år.  
 
Videre viser Forbundsstyret til at det innenfor det politiske Norge heller ikke finnes 
begrensninger hva gjelder verken alder eller funksjonstid. En innføring av en slik 
begrensning vil derfor bryte med den modellen som er benyttet i det politiske Norge.  
Valgkomiteen gjennomgår alle verv før innstilling av kandidater og legger frem forslag til valg 
som de mener er best for norsk håndball. Det å legge begrensning på valgkomiteens arbeide 
vil kunne få uheldige konsekvenser.  
 
Kontinuitets- og erfaringsbygging er viktig, det er eksemplifisert ved kravet til ungdoms-
representant i forbundsstyret. Det ville være uhensiktsmessig at en kandidat som 
organisasjonen potensielt har stor nytte av ikke skulle kunne sitte lenger enn til den personen 
er 35 år om vedkommende ble valgt inn på sin 26-årsdag om valgkomiteen fant at ungdoms-
kandidaten fungerte godt i forbundsstyret.  
 
Forslaget henviser også til «Dette sammenfaller med den strategien og de tydelige signaler 
NHF har gitt overfor de kontinentale og interkontinentale forbund. For NHF Region Nord er 
det viktig at strategier og signaler som NHF jobber med på «bortebane» også følges opp på 
«hjemmebane». Det styrker troverdigheten på alle arenaer.»  
 
Ovennevnte avsnitt er ikke i tråd med vårt internasjonale politiske arbeid, og således mener 
forbundsstyret at henvisning til hjemmebane og bortebane ikke er reell.  
 
Forbundsstyret støtter ikke forslaget.  
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Lovkomiteens bemerkning: 
 
Slik forslaget er skrevet vil det medføre at en person kan ha ett og samme verv i tre perioder 
på tre år. Lovkomiteen legger da til grunn at et verv i f.eks. forbundsstyret er enkeltvise verv 
som styremedlem, visepresident og president. I så tilfelle vil dette oppsummere seg til 27 år 
som neppe er intensjonen til forslagsstiller. I tilfelle man mener funksjonstid i styre eller 
komite så bør forslaget skrives om til å definere dette, slik at det ikke er rom for 
mistolkninger.  
 
Forslaget er ikke lovteknisk tilfredsstillende.   
 

Håndballtingets vedtak: 

Forslaget falt med 48 stemmer for og 81 stemmer mot.  
Antall stemmeberettigede til stede: 129. 

 
 

Følgende hadde ordet: 
• 012: Stine Isaksen (Nord) 
• 126: Øyvind Indrebø (forbundsstyret) 
• 001: Bjarne Fluto (Innlandet) 
• 042: Frank Bjørndal (Vest) 
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Forslag 7.1.2 – Endring i NHFs lov § 16 (1) punkt a, iii, representasjon fra 
regionene på håndballtinget 
 
 
Forslagsstillers motivering:  
 
Forbundsstyrets finner det hensiktsmessig å presisere ordlyden på hvem som skal telles ved 
opptelling av tilleggsrepresentanter. 
 
 
Forbundsstyret foreslår: 
 
Dagens bestemmelse: 
iii.  Tilleggsrepresentanter beregnet ut fra det antall registrerte lisensierte spillere hver 

region har per 1.februar det året håndballtinget holdes. Det møter 1 representant for 
hvert påbegynt 500 registrerte lisensierte spiller: … 

 
Forslag til ny tekst i § 16 (1) punkt a, iii, representasjon på håndballtinget fra 
regionene: 
iii.  Tilleggsrepresentanter beregnet ut fra det antall registrerte lisensierte spillere hver 

region har per 1.februar det året håndballtinget holdes. Det møter 1 representant for 
hvert påbegynt 500 registrerte lisensierte spiller person: … 

 
 
Lovkomiteens bemerkning: 
 
Forslaget er lovteknisk tilfredsstillende. 
 
 

Håndballtingets vedtak: 

Forslaget ble enstemmig vedtatt. 
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Forslag 7.1.3 – Tillegg i NHFs lov § 16 (1) a, iii og § 23 (2) a – representasjon for 
hovedtillitsvalgt 
 
 
Forslagsstillers motivering:  
 
Hovedtillitsvalgt for NHFs ansatte har i dag ingen lovfestet rett til deltagelse på håndballtinget 
eller NHFs ledermøter. Imidlertid er det presedens for at hovedtillitsvalgt blir gitt talerett på 
disse møtene. Forbundsstyrets mener det er hensiktsmessig å lovfeste NHFs hoved-
tillitsvalgte for de ansattes tilstedeværelse på håndballtinget og NHFs møter.   
 
 
Forbundsstyret foreslår: 
 
Dagens bestemmelse i § 16 (2) Med tale- og forslagsrett unntatt ved valg 
a.  Forbundets generalsekretær. 
 
Forslag til nytt punkt b i § 16 (2): 
a.  Forbundets generalsekretær. 
b.  NHFs hovedtillitsvalgt for de ansatte 
 
 
Dagens bestemmelse i § 23 (2) NHFs ledermøte 
a.  Sammensetning: 

Med tale- og stemmerett: 
Forbundsstyret, lederne av tingvalgte komiteer, regionenes politiske styrer 
 
Med talerett: 
Generalsekretæren, regionenes daglige ledere, ledergruppen på Ullevaal, medlemmer 
av tingvalgte komiteer, 2 representanter fra eliteklubbene 
 
Med observatørstatus: 
Regionale ledergrupper 

 
Forslag til ny tekst i § 23 (2): 
a.  Sammensetning: 

Med tale- og stemmerett: 
Forbundsstyret, lederne av tingvalgte komiteer, regionenes politiske styrer, 
 
Med talerett: 
Generalsekretæren, regionenes daglige ledere, ledergruppen på Ullevaal, NHFs 
hovedtillitsvalgt for de ansatte, medlemmer av tingvalgte komiteer, 2 representanter 
fra eliteklubbene. 
 
Med observatørstatus: 
Regionale ledergrupper. 
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Lovkomiteens bemerkning: 
 
Forslaget er lovteknisk tilfredsstillende. 
 
 

Håndballtingets vedtak: 

Forslaget ble trukket (som følge av tilbakemelding fra NIFs lovkomite). 
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Forslag 7.1.4 – Endring i NHFs lov § 20 (2), forbundsstyrets oppgaver 
 
 
Forslagsstillers motivering: 
 
Bakgrunn og tidligere behandling 
På håndballtinget i 2022 ble det i sak 7.4.1 behandlet økonomi som barriere og lisens.  
I forslaget lå en intensjon om å etablere et tydeligere skille mellom forsikring og 
organisasjonsbidraget i lisensen, samt vurdere lisensfondets innretning og eventuelle andre 
tiltak for å redusere økonomiske barrierer i håndballen.  
 
Vedtaket på håndballtinget i 2022 ba forbundsstyret iverksette et helhetlig arbeid med sikte 
på å finne og implementere gode ordninger som hindrer utenforskap i norsk håndball basert 
på den enkeltes økonomiske status. Vedtaket la som føring for arbeidet at NHFs samlede 
finansieringsnivå ikke endres. 
 
Basert på dette tingvedtaket ble det satt ned et utvalg ledet av Svein Storjord (Storjord-
utvalget) med representanter fra alle regionenes styrer og forbundsstyret. Utvalget leverte sin 
rapport til forbundsstyret i desember 2023. Deretter har arbeidet vært fulgt opp administrativt, 
og en samlet nasjonal ledergruppe (generalsekretær og daglige ledere i regionene) leverte 
sin innstilling til forbundsstyret, som igjen ligger til grunn for dette tingforslaget.  
 
 
Forsikringens utvikling 
Hensikten med forsikringen er at utøvere skal få rask og kompetent hjelp som minimerer 
tiden man er utenfor aktiviteten. Når vi vet at mange gir seg med håndball på grunn av 
skader, øker rask hjelp muligheten for at flere deltar lenger.  
 
Prisen NHF betaler for forsikringen baserer seg på skadeutbetalingene fra året før. De siste 
årene har skadeutbetalingene økt kraftig, og de siste fem årene har denne summen doblet 
seg. Helsekøene i det offentlige øker, og flere benytter seg av forsikringen enn tidligere. 
Forsikringsselskapene har som mål at skadeutbetalingene ikke skal overstige 75 % av 
forsikringsprisen for å kunne håndtere egne forvaltningskostnader. Kun i koronasesongen 
2020-21 har NHF vært under dette nivået med 71 %. I årene etter dette har tallet vært  
103 %, 96 % og sist sesong 114 % av forsikringsprisen.  
 
 
Organisasjonsbidraget 
I og med at lisensen totalt sett bare har kunnet justeres med utviklingen i konsumpris-
indeksen (KPI) mellom hvert håndballting, har den store økningen i forsikringen påvirket 
organisasjonsbidraget til regionene og NHF. Fra at forsikringen utgjorde rett over 12 % av 
lisensen i 2013-14 sesongen, utgjorde den over 40 % av lisensen forrige sesong. Netto 
organisasjonsbidrag er dermed en lavere kronesum enn den var i 2017-18 sesongen.  
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Dette påvirker naturligvis NHF og regionenes mulighet til å utvikle trener-, dommer- og 
klubbutviklingstilbudet til klubbene, samt gode og effektive digitale verktøy for å forenkle 
klubbenes hverdag, for å nevne noen områder. 
 
 
Forsikringsvilkår og vurderte tiltak 
Forsikringsvilkårenes detaljnivå er ikke, og egner seg naturligvis ikke for behandling i en 
tingforsamling som gjør vedtak for tre år. Det er likevel nyttig å gi tinget innsikt i de 
vurderingene som er gjort med tanke på forsikringen fremover. Eksempelvis var 
Storjordutvalget delt i sin innstilling om man skulle bedre vilkårene, og dermed øke 
forsikringsprisen noe, eller tilstrebe å beholde dagens forsikringspris.  
 
Regionene og NHF har likevel vært samstemte på at håndballen med sitt skadebilde bør 
fortsette å tilby forsikring, at denne gir merverdi særlig i form av kortere ventetid enn i det 
offentlige, samtidig som prisen ikke er høyere enn at den oppleves som rimelig nettopp fordi 
den er kollektiv, og ikke individuell.  
 
På tinget vil det bli gitt en mer grundig gjennomgang av hvilke veivalg som er vurdert, men 
her er en kort punktvis oppsummering: 
 

• Å ikke tilby forsikring gjennom NHF. Den enkelte vil kunne løse en personlig 
helseforsikring til en vesentlig høyere pris (3.000+ kroner) enn dagens kollektive 
avtale, men kun de som har/tar seg råd til det vil være forsikret. I tillegg må man da 
levere personlig helseerklæring, og dersom man eksempelvis har hatt en kneskade 
tidligere kan man ikke forsikre senere kneskader, alternativt at dette må gjøres til en 
urimelig høy kostnad. 

• Lagsforsikring med mulighet for å kjøpe utvidet dekning som i fotball. Man vil kun 
være forsikret i aktiviteter med eget lag, og i aktivitet i NHF regi. Eksempelvis er man 
ikke dekket på cuper i Norge og utlandet og klubben/laget må organisere og kjøpe 
dette selv til en høyere pris. Kjøper man utvidet forsikring er denne dyrere enn 
dagens håndballforsikring. 

• Innføre egenandel på 200 kroner per konsultasjon for å redusere «unødig» bruk av 
forsikringen. Det er god erfaring fra andre helseforsikringer at man da i større grad 
gjør en vurdering av hvor mange timer man trenger, og ikke bare tar ut alt fordi man 
har mulighet til det. Ifølge forsiktingsselskapet vil dette sannsynligvis bidra til å 
redusere skadeutbetalinger betydelig. 

• Samtidig forenkler man forsikringsvalgene noe med å justere vilkårene for å sikre 
at dekningen treffer bedre på risikobildet. Eksempelvis:  

o En ikke-spillende forsikring med enklere dekning enn LISE i dag, som gir 
ansvarsdekning og rask utredning, men ikke behandling.  

o En basisforsikring som treffer majoriteten av håndballspillerne med stort sett 
like vilkår som LISE+ i dag.  

o En utvidet forsikring primært tilpasset utøvere på toppidrett- og elitenivå med 
stort sett like vilkår som LISE SUPER i dag. 
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• Ved å innføre egenandel på konsultasjon og gjøre riktige tilpasninger av vilkårene 
til risikobildet, anslår Gjensidige en skadeutbetaling som vil være på samme nivå 
eller litt lavere enn det NHF betaler i dag.  

 
 
Skadeforebyggende arbeid 
Det åpenbare, men krevende svaret på å gjøre forsikringen billigere og at færre slutter med 
håndball på grunn av skader, er å drive mer systematisk skadeforebyggende trening. Det er 
gjennomført en god del på dette området, men for å lykkes er vi avhengige av at hele 
håndball-Norge setter et kraftig søkelys på dette i hverdagen. Både på kamp og i trening, 
men ikke minst også med god informasjon til alle involverte. Her finnes det allerede mye 
kunnskap og verktøy som kan tas i bruk, og håndballskader kan halveres ved skade-
forebyggende trening (https://skadefri.no/idretter/handball/).  
 
 
Forbundsstyret foreslår: 
 
Forsikringen og organisasjonsbidraget i lisensen skilles slik at fordelingen mellom disse 
fremkommer tydelig i lisensbetalingen hos den enkelte (men på én (1) faktura), og at 
forsikringspremien fastsettes årlig basert på fjorårets skadeutbetalinger. 
 
Videre at forbundsstyret gis fullmakt til å fastsette organisasjonsbidraget årlig, og forsikringen 
skal verken gi NHF over- eller underskudd. 
 
Dagens bestemmelse i NHFs lov § 20 (2), forbundsstyret skal: 
p.  Inngå avtale om forsikring. Vesentlige endringer i inngått avtale må forelegges 

håndballtinget til godkjenning. 
q.  Fastsette forsikringspremie. 
r.  Fastsette lisensbeløp innenfor konsumprisindeksen. Eventuelle økninger utover dette 

fastsettes av håndballtinget. 
 
Forslag til ny tekst: 
p.  Inngå avtale om forsikring.  Vesentlige endringer i inngått avtale må forelegges 

håndballtinget til godkjenning. 
q.  Fastsette årlig forsikringspremie basert på fjorårets utbetalinger. Forsikringen 

skal verken gi over- eller underskudd.  
r. Håndballisensen skal bestå av en forsikringsdel og et organisasjonsbidrag. 
s. Størrelsen på organisasjonsbidraget fastsettes årlig av forbundsstyret.  
 
Resterende punkter i § 20 (2) renummereres. 
 
q. Fastsette forsikringspremie. 
r.  Fastsette lisensbeløp innenfor konsumprisindeksen.  Eventuelle økninger utover dette 

fastsettes av håndballtinget. 
 
  

https://skadefri.no/idretter/handball/
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Lovkomiteens bemerkning: 
Lovkomiteen har ingen merknader. 
 
 

Håndballtingets vedtak: 
Forbundsstyret fremmet en endring i forslagets punkt s, slik at det lød: «Størrelsen på 
organisasjonsbidraget fastsettes av håndballtinget». Dette endringsforslaget ble trukket. 
 
Region Øst fremmet følgende endringsforslag:  
 

p. Inngå avtale om forsikring. Vesentlige endringer i avtalen må forelegges 
forbundsrådet for godkjenning. 

q. Fastsette årlig forsikringspremie for deltakerne basert på den faktiske premien fra 
valgt forsikringspartner. Forsikringen skal verken gå i over- eller underskudd. 

r. Den nye håndballisensen skal bestå av 1) forsikringspremie og 2) 
håndballkontingent. 

s. Størrelsen på håndballkontingenten KPI-justeres årlig i tråd med SSBs 
konsumprisindeks. Ved endringer utover dette forelegges forslaget forbundsrådet 
for beslutning. 

 
Ny bokstav (det overleveres forbundsstyret å plassere punktet i riktig rekkefølge med 
øvrige oppgaver og justere teksten etter intensjonen i forslaget): 
 
x. Forbundsstyret skal sette av maksimalt 3 % av håndballisensen til AlleMedFondet, 

men hovedsakelig jobbe for annen finansiering for å ha tilstrekkelige midler til å 
redusere økonomi som barriere for deltakelse i håndballaktivitet. AlleMedFondet 
er begrenset til å støtte håndballisensen for de som søker. 

 
Dette forslaget ble trukket.  
 
Etter dette fremmet forbundsstyret og Region Øst følgende omforente forslag:  
 

p. Inngå avtale om forsikring.  
q. Fastsette prisen på forsikringen i lisensen tilsvarende kostnaden til 

forsikringsselskapet kommende sesong. Forsikringen skal verken gi over- eller 
underskudd for NHF. 

r. Håndballisensen skal bestå av en forsikringspremie og et organisasjonsbidrag. 
s. Endringer i størrelsen på organisasjonsbidraget utover KPI fastsettes av 

forbundsrådet. 

Følgende oversendes til forbundsstyret: 
 
x. Forbundsstyret skal sette av maksimalt 3 % av håndballisensen til AlleMedFondet, 

men hovedsakelig jobbe for annen finansiering for å ha tilstrekkelige midler til å 
redusere økonomi som barriere for deltakelse i håndballaktivitet. AlleMedFondet 
er begrenset til å støtte håndballisensen for de som søker. 
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Region Vest foreslo at størrelsen på organisasjonsbidraget fastsettes av håndballtinget, 
noe både forbundsstyret og Region Øst tilsluttet seg.  
 

s. Endringer i størrelsen på organisasjonsbidraget utover KPI fastsettes av 
håndballtinget. 

 
Det omforente forslaget, med tillegget fra Region Vest, ble enstemmig vedtatt. 
Ikrafttredelse: 1. juli 2025.  

 
 
Følgende hadde ordet: 

• 159: Mads Andreassen (nasjonal ledergruppe, Øst) 
• 096: Hanne Skogli (Øst) 
• 064: Jarle Bruntveit (SørVest) 
• 042: Frank Bjørndal (Vest) 
• 135: Finn Ove Smith (lovkomiteen) 
• 124: Kåre Geir Lio (forbundsstyret) 
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Forslag 7.1.5 – Endring i NHFs lov § 20 (8), oppnevning av ungdomsråd 
 
 
Forslagsstillers motivering:  
 
Erfaringene fra siste tingperiode viser at det både er riktig og behov for et ungdomsråd i 
NHF. Erfaringene viser imidlertid at det var/er lite hensiktsmessig å fastsette sammensetning 
og størrelse på håndballtinget. Forbundsstyret foreslår derfor å opprettholde ungdomsrådet 
som et lovfestet organ, men at størrelse, sammensetning og mandat fastsettes av 
forbundsstyret.  
 
 
Forbundsstyret foreslår: 
 
Dagens bestemmelse i § 20 Forbundsstyret (8) 
(8)  Forbundsstyret skal oppnevne et ungdomsråd bestående av 12 personer, med en 

person av hvert kjønn fra hver region. De oppnevnte personene skal være mellom 15 og 
26 år på oppnevningstidspunktet. Ungdomsrådet velger selv leder og konstituerer seg 
selv. 

 
Forslag til ny tekst: 
(8)  Forbundsstyret skal etter hvert håndballting oppnevne et ungdomsråd bestående av 

12 personer, med en person av hvert kjønn fra hver region.  De oppnevnte personene 
skal være mellom 15 og 26 år på oppnevningstidspunktet.  Ungdomsrådet velger selv 
leder og konstituerer seg selv. Ungdomsrådets størrelse, sammensetning og mandat 
fastsettes av forbundsstyret. 

 
 
Lovkomiteens bemerkning: 
 
Forslaget er lovteknisk tilfredsstillende. 
 
 

Håndballtingets vedtak: 
Region Sør fremmet en tilleggstekst til forbundsstyrets forslag. Deretter fremmet Region 
Øst følgende forslag: 
 

§20 (8) Forbundsstyret skal etter hvert Håndballting oppnevne et ungdomsråd 
bestående av inntil 12 personer, med minimum en person fra alle regioner, hvor de 
regionale ungdomsrepresentantene i respektive regionstyrer inviteres til å delta. 
Forbundsstyret oppnevner øvrige medlemmer, sammensetning, mandat og har det 
overordnede ansvaret for organisering og gjennomføring av møter og saks-
behandling. 

 
Følgende omforente forslag fra forbundsstyret, Region Sør, Region Øst og Region Nord 
ble fremmet:  
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§ 20 (8): 
Forbundsstyret skal etter hvert håndballting oppnevne et ungdomsråd bestående av 
inntil 12 personer. De oppnevnte personene skal være mellom 15 og 26 år på 
oppnevningstidspunktet. Forbundsstyret oppnevner medlemmer, sammensetning, 
mandat og har det overordnede ansvaret for rådet. Alle regioner inviteres til å delta i 
rådet. 

 
Det omforente forslaget ble enstemmig vedtatt. Ikrafttredelse: 1. juli 2025. 

 
 
Følgende hadde ordet: 

• 130: Nora Kaalstad (forbundsstyret) 
• 083: Emma Charlotte Talleivsen Raflund (Sør) 
• 013: Vanja Fjerdingøy (Nord) 
• 101: Dennis Oxaas (Øst) 
• 070: Tom Tvedt (SørVest) 
• 048: Arvid Gimmestad (Vest) 
• 054: Morten Mortensen (Vest) 
• 114: Keven Tveter Pedersen (Øst) 
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Forslag 7.1.6 – Tillegg i NHFs lov § 21, komiteer, nytt (7), settemedlemmer 
 
 
Forslagsstillers motivering:  
 
Forbundsstyrets må ha mulighet til å oppnevne settemedlemmer de i tilfeller domsorganene i 
enkeltsaker, på grunn av habilitet eller andre årsaker, blir for få til å kunne fatte lovlige 
vedtak.   
 
 
Forbundsstyret foreslår:  
 
Forslag til nytt (7) i § 21:  
(7)  Dersom det er nødvendig kan forbundsstyret oppnevne settemedlemmer for behandling 

av enkeltsaker i NHFs domsorganer. 
 
 
Lovkomiteens bemerkning: 
 
Forslaget er lovteknisk tilfredsstillende. 
 
 

Håndballtingets vedtak: 

Forslaget ble enstemmig vedtatt. Ikrafttredelse: 10. mai 2025. 
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Forslag 7.1.7 – Tillegg i NHFs lov § 22 (1), regionenes oppgaver  
 
 
Forslagsstillers motivering:  
 
Ansette og avsette daglige ledere i regionene ligger naturlig til regionstyrene som sitter med 
det økonomiske ansvaret for driften av regionene. Dette har også tidligere ligget hos 
regionene, men ble endret i loven foran regiontingene i 2018.  
 
Region Nord fremmet derfor dette som sak på Håndballtinget i 2019. Både den gangs 
forbundsstyre og lovkomiteen mente en endring tilbake igjen ville bryte med norsk lov, og i 
tingprotokollen 2019 står det å lese «Lovkomiteen påpeker at dersom forslaget vedtas, vil det 
ikke endre det rettslige grunnlaget for arbeidsforholdene».  
 
Region Nord har i ettertid kontaktet uavhengige jurister i denne saken siden man hevder at 
en endring bryter norsk lov. De juridiske utredninger som Region Nord har mottatt, 
konkluderer med at tilsette/avskjedige daglig leder bør tillegges regionstyrene all den tid 
regionene har egne organisasjonsnummer. Formelt så er det regionstyremedlemmene som 
er ansvarlig for økonomien i den enkelte region, innbefattet å lønne daglig leder.  
 
 
NHF Region Nord foreslår:  
 
Nytt underpunkt e under (1) i § 22  
De respektive regionstyrer har ansvaret for å ansette og avsette regionens daglige leder.  
 
 
Forbundsstyrets anbefaling: 
 
Forbundsstyret minner om idrettstinget 1999 hvor følgende ble protokollert i sak 12 - 
Idrettspolitisk dokument/langtidsplan og -budsjett: 
 

«Ansvaret for gjennomføringen av de oppgavene som i det idrettspolitiske dokumentet 
er tillagt særforbundene, overføres i sin helhet særforbundene. Dette betyr i praksis at 
de særforbund som så langt ikke har hatt arbeidsgiveransvar for sine egne kretsansatte, 
overtar dette med virkning fra 1.1.2000.» 

 
Forbundsstyret viser videre til egen uttalelse da likelydende forslag var oppe til behandling i 
2019: 
 

 «Arbeidsrettslig er det kun arbeidsgiver som har myndighet til å ansette, si opp eller 
avskjedige ansatte i NHF sentralt og regionalt. Det vises her til de regionale lovene 
innunder regionstyrets oppgave hvor det er lovfestet at regionstyret skal gi GS råd ved 
ansettelse, oppsigelse og avskjedigelse av daglig leder.  
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Endringen som fant sted var derfor ikke en inkurie, men en nødvendighet for å tilpasse 
lovverket til arbeidsrettslige regler. Forbundsstyret mener forslaget bryter med norsk lov, 
og følgelig ikke kan/skal behandles.»  

 
Lovkomiteens merknad i 2019 var: 
 

 «Lovkomiteen deler forbundsstyrets syn på saken. Lovkomiteen påpeker at dersom 
forslaget vedtas, vil det ikke endre det rettslige grunnlaget for arbeidsforholdene».  

 
Forslagsstiller viser til egen innhenting av uavhengige juristers rapporter i saken hvor 
utredningene konkluderer med at å tilsette/avsette daglig leder bør tillegges regionstyret. 
Forbundsstyret har mottatt to utredninger fra samme advokatkontor. Den ene stilet til NHF 
Region Nord og den andre stilet til Trøndelag idrettskrets. Utredningene er utført i 2020 og 
2021. Sett fra forbundsstyrets side er for eksempel daglig leders deltagelse i nasjonal 
ledergruppe, NHFs øverste administrative ledelse hvor det overordnede administrative 
ansvaret er tillagt med mandat, ikke tilstrekkelig belyst i de juridiske vurderinger.   
 
Forbundsstyret har på sin side konsultert Arbeidsgiverforeningen Spekter i samme spørsmål. 
Gjennom NHFs medlemskap i Spekter i en årrekke er de godt kjent med NHFs organisering, 
arbeidsrettslige spørsmål, arbeidsgiveransvar m.m. Spekters vurdering og konklusjon i den 
konkrete saken underbygger forbundsstyrets konklusjon.  
 
Gitt dagens organisering hvor håndballtinget gjennom vedtak opprettet nasjonal ledergruppe 
med påfølgende mandat gitt av forbundsrådet, er det forbundsstyrets oppfatning at 
forbundets øverste administrative leder selv må få velge sine ledere. Forbundsstyret 
presiserer igjen at dette skal gjøres etter råd med det aktuelle regionstyret.  
 
Forbundsstyret deler ikke forslagsstillers syn om at endringen skjedde som følge av endring 
av lovnormene i 2018. Regionene måtte som følge av revideringen, oppdatere egne 
lovtekster uten at dette endret allerede etablert praksis. Arbeidsgiveransvaret ble overført i 
forbindelse med opprettelsen av NHF Region Midt-Norge og NHF Region Nord-Norge på 
annen halvdel av 1990-tallet. For øvrige ansatte skjedde overføringen i forbindelse med 
virksomhetsoverdragelsen for hele norsk idrett i 2001.  
 
Regionens lovnorm skal være i overenstemmelse med den lovnormen som er angitt av NIF 
og det aktuelle særforbund. For NHFs regioner gjelder derfor at regionenes lovnorm skal 
være i samsvar med den lovnorm som ble fastsatt i forbundsstyrets møte 24. februar 2020 i 
saksnr 060/19-22. I forbundsstyrets protokoll står følgende: 
 

«Alle regioner har gitt innspill til lovnormen. Det er utarbeidet et eget dokument som 
omhandler hvorledes innspillene er vurdert og håndtert. Hva angår Region Nords innspill 
om ansettelse og avskjedigelser av daglig leder i regionen, anbefaler arbeidsgruppen at 
regionstyret gis en lovfestet posisjon knyttet til daglig leder, men at den endelige 
avgjørelsen ligger hos generalsekretæren. Den lovfestede posisjonen til regionstyrene er 
å være et rådgivende organ for generalsekretæren.»  
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Forbundsstyrets vedtak i saken er:  
 

«Forbundsstyret gir honnør til arbeidsgruppen for et meget godt og grundig arbeid. Det 
framlagte forslaget fastsettes som ny lovnorm for NHFs regioner.»  

 
NHFs godkjente lovnorm for regionene fastsetter derfor: 
 

«.. Regionstyret skal gi generalsekretæren råd ved ansettelse, oppsigelse og 
avskjedigelse av regionens daglige leder.» 

 
Denne regelen er ufravikelig hvilket medfører at det ikke er valgfritt å innlemme den eller 
ikke.  
 
Det vises så til forslagsstillers egen lov § 21 (2) c: 
 

«c) Regionens styre er ansvarlig for å tilsette og eventuelt avsette daglig leder.» 
 
Det fremkommer her at regionens lov ikke er i samsvar med NHFs lovnorm for regioner.  
I NHFs lovkomite sin uttalelse til NHF Region Nord 26. mai 2020, uttalte lovkomiteen 
følgende: 
 

1. «Forslaget til § 21 (2) c er i strid med den vedtatte lovnormen for NHFs regioner.  
2. Arbeidsgiveransvaret er plassert i NHF sentralt gjennom tidligere vedtak i så vel NHF 

(i forbindelse med opprettingen av regioner) som NIF (i forbindelse med virksomhets-
overdragelsen som fant sted i norsk idrett i 2001.) Lovkomiteen mener følgelig at 
regionstyret ikke kan gis eller få Iovfestet dette ansvaret/myndigheten uten at 
arbeidsgiveransvaret samtidig overføres.» 

 
Det vises videre til NHFs vedtatte styreinstruks for forbundsstyret sin omtale av det samme:  
 

«Norges Håndballforbund ved generalsekretæren (delegert fra forbundsstyret) har 
arbeidsgiveransvaret for alle ansatte både sentralt og regionalt.» 

 
og 
 

«Ved ansettelse, oppsigelse eller avskjedigelse av daglig leder i regionene, skal dette 
skje gjennom et nært samarbeid mellom generalsekretæren (som er arbeidsgiver) og 
regionstyret (som er oppdragsgiver). 

 
I det daglige følges den daglige lederen i regionen opp av regionstyret knyttet til det 
regionale arbeidet og av generalsekretæren knyttet til det nasjonale arbeidet og det 
arbeidsrettslige (personalarbeid).  
 
Medarbeidersamtaler av daglig leder i regionen gjennomføres i felleskap av regionstyret 
og generalsekretæren.  
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Regionene sin daglige leders lønn fastsettes av generalsekretæren i samarbeid med 
regionstyrets leder.»  

 
Forbundsstyret mener at ansettelse, eventuelt avskjedigelse i norsk håndball, må knyttes til 
den som har det juridiske arbeidsgiveransvaret. Administrativt tilhører dette ansvaret 
generalsekretæren og det formelle juridiske styret er forbundsstyret.  
 
Forbundsstyret vurderer at i tilfelle forslaget fra NHF Region Nord vedtas, vil konsekvensen 
måtte være at arbeidsgiveransvaret for regionens daglige leder overføres til regionstyret. En 
følgekonsekvens av dette vil være at arbeidsgiveransvaret for øvrige ansatte også overføres 
til regionstyret. Forbundsstyret påpeker at dette også vil medføre en rekke andre 
desentraliserte oppgaver som tariffavtaler, lønnsforhandlinger, rettigheter og forpliktelser 
m.m. Dersom forslaget vedtas anbefaler forbundsstyret sterkt at NHFs hovedtillitsvalgt, samt 
NHFs ansattrepresentanter i styrene, involveres i den videre prosess. Et vedtak vil medføre 
full reversering av virksomhetsoverdragelsen vedtatt på idrettstinget i 1999 med effekt fra 
2001, som er gjeldende for hele norsk idrett inkludert særforbund.  
 
Forbundsstyret støtter ikke forslaget.  
 
 
Lovkomiteens merknader: 
Lovkomiteen deler forbundsstyrets syn på saken. Lovkomiteen påpeker at dersom forslaget 
vedtas, vil det ikke endre det rettslige grunnlaget for arbeidsforholdene. 
 
 

Håndballtingets vedtak: 
Lovkomiteens leder anmodet innledningsvis om at forslaget bør utredes av NIFs juridiske 
avdeling før en evt. beslutning fattes. 
 
Forslaget falt med 49 stemmer for og 79 stemmer mot. 
Antall stemmeberettigede til stede: 128. 

 
 
Følgende hadde ordet: 

• 015: Bodil Myhr (Nord) 
• 125: Ingrid Blindheim (forbundsstyret) 
• 033: Bjarne Kristian Lervang (Nord) 
• 096: Hanne Skogli (Øst) 
• 042: Frank Bjørndal (Vest) 
• 057: Kim Eide (SørVest) 
• 003: Paul Hvattum Cheetham (Innlandet) 
• 135: Finn Ove Smith (lovkomiteen) 
• 079: Tom Sørensen (Sør) 
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Forslag 7.1.8 – Endring i NHFs lov § 22, fastsetting av regionsgrenser  
 

Forslagsstillers motivering: 
 
I norsk håndball er regionene sentrale enheter som legger til rette for lokal aktivitet, utvikling 
og samarbeid. Regionene har gjennom årene utviklet identiteter, tradisjoner og arbeids-
metoder som er tilpasset lokale forhold, og hensyntatt særegne utfordringer i den enkelte 
region.  
 
Regionene er i dag avhengige av frivillige, både i klubb og til arrangementer. Dersom en 
fjerner det lokale demokratiet, risikerer et mindre engasjement blant frivillige. Dette 
fremkommer også av rapporten til Oslo Economics. Videre risikerer en også at identiteten til 
håndballen forsvinner, samt at en overordnet styring av regionene vil møte motstand i 
klubbene.  
 
 
NHF Region SørVest foreslår:  
 
Dagens bestemmelse i § 22 (2): 
a.  Regionenes grenser fastsettes av forbundsstyret.  
 
Forslag til ny tekst: 
Regionenes grenser fastsettes av håndballtinget. Mellom håndballtingene kan forbunds-
styret godkjenne endringer i disse, såfremt det er konsensus i alle berørte regioner. 
 
 
Forbundsstyrets anbefaling: 
 
Det vises til: 
 
NIFs lov § 2-2 Organisasjonsleddenes lover, lovnormer og lovendringer:  
(1) Organisasjonsledd i NIF skal overholde overordnede organisasjonsledds regelverk og 

vedtak, og ha et regelverk som er i samsvar med dette. Organisasjonsleddene plikter å 
bruke lovnorm fastsatt av idrettsstyret. 

 
og  
 
NIFs lov § 7.1 Opprettelse - sammenslåing - nedleggelse  
(2) Særkretser/regioner opprettes, sammenslås og nedlegges av særforbundet.  
 
samt   
 
NHFs lov § 20 
(3) NHF ledes og forpliktes av forbundsstyret som er NHFs høyeste myndighet mellom 

håndballtingene. 
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Forslaget innebærer at forbundsstyret fratas en lovfestet plikt og myndighet de skal ha for å 
fylle sin funksjon og lovpålagte oppgaver mellom håndballtingene. Forslaget vil medføre at 
NHFs lov ikke er i tråd med NIFs lov. Dette bryter med NIFs lov.  
 
Forbundsstyret er opptatt av å opprettholde et nødvendig handlingsrom i tingperiodene for å 
kunne tilpasse organisasjon og oppgaveløsning til beste for norsk håndball.   
 
Forbundsstyret er videre opptatt av at dette skal og må skje med involvering av så vel 
regioner som klubber, men at konsensuskrav vil være begrensende med hensyn til tid og 
nødvendig handlingsrom.  
 
Forslagsstiller har heller ikke beskrevet hva konsensus betyr i denne sammenheng, eller 
hvem som skal delta i en konsensusavgjørelse.  
 
Forbundsstyret fremhever sin praksis som har vist at forbundsstyret historisk sett ikke har 
brukt den myndighet som de i dag er gitt gjennom NHFs lov § 22.  
 
Forbundsstyret støtter ikke forslaget.  
 
 
Lovkomiteens bemerkning: 
 
Forslaget vil medføre at NHFs lov vil bryte med NIFs lov §7.1 (1):  
Særkretser/regioner opprettes, sammenslås og nedlegges av særforbundet. 
 
Forslaget er ikke lovteknisk tilfredsstillende. 
 
 

Håndballtingets vedtak: 
Region SørVest endret sitt opprinnelige forslag, slik at det lød: 
 

Regionenes geografiske grenser fastsettes av håndballtinget. Mellom håndball-
tingene kan forbundsstyret, etter positiv tilslutning fra regionstyrene i berørte regioner, 
justere regionsgrensene. 

 
Det redigerte forslaget falt med 50 stemmer for, 77 stemmer mot og 1 blank. 
Antall stemmeberettigede til stede: 127. 

 
 

Følgende hadde ordet: 
• 057: Kim Eide (SørVest) 
• 125: Ingrid Blindheim (forbundsstyret) 
• 042: Frank Bjørndal (Region Vest) 
• 003: Paul Hvattum Cheetham (Innlandet) 
• 099: Pia Kristensen Moe (Øst) 
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Forslag 7.1.9 – Endring i NHFs lov § 23 (4), nasjonalt håndballforum  
 
 
Forslagsstillers motivering:  
 
Nasjonalt håndballforum ble fjernet ved midlertidig godkjenning på ledermøtet i Bergen 2024. 
Fjerningen må formelt besluttes på håndballtinget.  
 
 
Forbundsstyret foreslår: 
 
Dagens bestemmelse i § 23 (4) a, faste møter mellom NHFs sentral- og regionalledd, 
nasjonalt håndballforum: 
 
(4)  Nasjonalt Håndballforum 
a.  Årlig avholdes et nasjonalt håndballforum. 
b.  Nasjonalt håndballforum er et forum for håndballpolitisk debatt. 
c.  Nasjonalt Håndballforum er åpent for alle som ønsker. 
d.  Økonomi: Det skal benyttes reiseutgiftsfordeling i tilknytning til Nasjonalt Håndballforum. 
 
 
Forslag til ny tekst: 
Punktet strykes. 
 
(4)  Nasjonalt Håndballforum 
a.  Årlig avholdes et nasjonalt håndballforum. 
b.  Nasjonalt håndballforum er et forum for håndballpolitisk debatt. 
c.  Nasjonalt Håndballforum er åpent for alle som ønsker. 
d.  Økonomi: Det skal benyttes reiseutgiftsfordeling i tilknytning til Nasjonalt Håndballforum. 
 
 
Lovkomiteens bemerkning: 
 
Forslaget er lovteknisk tilfredsstillende. 
 
 

Håndballtingets vedtak: 

Forslaget ble enstemmig vedtatt. Ikrafttredelse: 10. mai 2025. 
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7.2 Reglementsforslag 
 
 
Forslag 7.2.1 – Aldersgrense for seniorspill  
 
 
Forslagsstillers motivering: 
 
Florø SK Handball mottok følgende fra NHF Region Vest:   
 

Aldergrense for seniorspill opprettholdes på 16 år som i dag, subsidiert at dette får en 
begrenset virkning.  
 
Ref. A: 2024-09-24 NHF Region Vest. Reglementer, bestemmelser og retningslinjer er 
nå oppdatert foran sesongen 2024/25  
 
a. Forbundsstyret har videre etter innstilling fra fagavdelingene, gjort et intensjons-

vedtak om at aldersgrensen for seniorspill endres fra 16 til 17 år, gjeldende fra og 
med sesongen 2025-26.  

 
Denne saken kom som en stor overraskelse for oss i Florø SK Handball. Den ble først drøftet 
i klubbens sportslige utvalg og siden har saken blir drøftet uformelt med svært mange 
klubber i gamle «Sogn og Fjordane (Sone 1, 2 og 3).  
 
Vi oppfatter at dette «intensjonsvedtaket» om å endre aldersgrense for seniorspill fra 16 til 17 
år er fattet på et for svakt grunnlag, uten en nødvendig analyse av problemstillingen og at 
konsekvensene for alle de berørte klubbene ikke er tatt hensyn til. Dog indikerer forslaget at 
det fornemmes at forslaget kan ha negative konsekvenser gjennom følgene setninger:  
 

«Det skal fortsatt være dispensasjonsmuligheter for regional kampaktivitet på lik linje 
som i dag. Målet er ikke å legge ned miljøer eller begrense aktivitet».  

 
Vi vil trekke frem følgende fakta og negative konsekvenser:  
 
a. Aldersgrense for fotball vs. handball  

De fleste håndballklubber/grupper er en del av et fleridrettslag som blant annet har 
fotball og håndballgrupper. For fotball er aldersgrensen 15 år og da vil en endring fra 16 
til 17 år for håndball kunne bli en faktor som gjør at både jenter, men kanskje spesielt 
gutter, vil velge å fortsette med fotball kontra handball og dermed akselerere frafallet fra 
vår idrett allerede i 14-15 års alderen.  

 
Konsekvens: Forskjellen på aldersgrense mellom fotball vs. håndball vil akselerere 
frafallen fra håndballen allerede i 14-15 års alderen.  
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b. De fleste seniorlag vil være avhengig av 16 åringene  

De aller fleste fleridrettslag/håndballklubber er lokalisert i distriktene der det ikke finnes 
skoletilbud etter videregående skole. Dette fører til at alder segmentet 16-18 år ofte 
utgjør ¾ av spillerne på et seniorlag der. Om en tar vekk de viktige 16-åringene som ofte 
kan utgjør minst ¼ av spillerne, kanskje mer vil svært mange seniorlag ikke kunne stille 
lag uten at en må søke om dispensasjon eller at laget opphører. 

 
Konsekvens: De fleste klubbene må enten søke fast dispensasjon for 16 åringene eller 
legge ned sine seniorlag  
 

c. Krevende å gi 16-åringene et alternativt spilltilbud 
Det vil bli krevende å kunne gi disse 16-åringene et kamptilbud da svært mange klubber 
enten ikke har nok spillere til hverken et 16 års lag, 18 års lag eller 17-20 års lag.  
I distriktene i Norge er ofte hverken 18 års serie eller 17-20 års serie. Skal en evt. delta i 
disse, må lag fra distriktene da reise uforholdsmessige lang for å kunne spille i en slik 
serie. Det eneste alternativet de da står igjen med er å spille på seniorlaget med 
dispensasjon eller slutte, vi frykter det siste.  
 
Konsekvens: Det er krevende å gi 16-åringen et spilltilbud om de ikke kan spille 
seniorhåndball, spesielt i distriktene. 

 
d. Hvorfor innføre en regel som igjen vil føre til massive dispensasjonssøknader 

Vår vurdering er at svært mange klubber vil være avhengig av å søke dispensasjon for 
at sine 16-åringer skal kunne ha et kamptilbud på seniorlaget. Når en studerer 
motivasjonen for vedtaket om å endre aldersgrense fra 16 til 17 år, så synes dette å 
være preget av utfordringene for seniorlag på elite, 1. og 2. divisjon (topphåndball) sett 
fra en storby/by eller svært urbant ståsted. Det synes ikke å være en utfordring som vil 
treffe på samme måte i de regionale seriene der seniorlagene spiller i fra 3. tom. 6 
divisjon, og en svært stor andel av disse er fra små byer, bygder og grender og der 
tempo og innsats står ift. at det primært spilles seniorhåndball i lavere divisjoner. Det er 
derfor underlig at vi skal måtte innføre mer eller mindre en permanent dispensasjons-
ordning for kanskje så mye som over 80 % av våre seniorlag for at disse skal ha nok 
spillere til å kunne stille lag for at kanskje bare et problem som berører kanskje bare  
20 % av våre seniorlag.  
 
Konklusjon: Det er svært uheldig å innføre en ordning som vil føre til massive 
dispensasjonssøknader for at svært mange klubber skal kunne gi et kamptilbud for 16-
åringer eller for at seniorlagene skal ha nok spillere til å stille lag. 
 

Anbefaling  
Vi oppfatter at dette «intensjonsvedtaket» om å endre aldersgrense for seniorspill fra 16 til 17 
år er fattet på et for svakt grunnlag, uten en nødvendig analyse av problemstillingen og at 
konsekvensene for alle de berørte klubbene ikke er tatt hensyn til.  
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Vi mener at de negative konsekvensene av forslaget vil kunne akselerere frafallet av unge 
spillere, redusere kamptilbudet og dermed føre til en kraftig reduksjon i antall seniorlag.  
 
De negative konsekvensene med forslaget vil langt overstige de evt. positive gevinstene, og 
derfor bør aldergrense for seniorspill opprettholdes på 16 år som i dag, subsidiert at dette får 
en begrenset virkning.  
 
Florø SK Handball foreslår: 
 
«Aldergrense for seniorspill opprettholdes på 16 år som i dag, subsidiert at dette får en 
begrenset virkning» skal vurderes av NHF Region Vest som et forslag en kan stille seg bak 
og fremme som forslag til Håndballtinget i mai 2025.  
 
 
Forbundsstyrets anbefaling: 
 
Forbundsstyret mener forslagsstillers motivasjon behøver noen oppklaringer. 
Forbundsstyret viser til vedtaket som er gjort gjeldende fra og med sesongen 2025/26: 
 

• En spiller kan fra og med sesongen 2025-26 delta på seniorlag når vedkommende 
har fylt 17 år, og/eller fra og med sesongen spilleren tilhører den offisielle 18-års 
klassen (inklusiv 17-års klassen). Spillere som var spilleberettiget for seniorklassen i 
sesongen 2024-25, er fortsatt spilleberettiget for seniorklassen i sesongen 2025-26.  

• En spiller kan delta i 20-års klassen fra og med den dag vedkommende har fylt 16 år, 
eller fra og med sesongen spilleren tilhører 16-års klassen (ikke inkludert 15-års 
klassen).  

• Prøveordning med utvidet spilleberettigelse etter søknad for yngre spillere 
nasjonalt/regionalt  

o Dersom spiller ikke har annet konkurransetilbud (2. divisjon og lavere)  
▪ Kan det gis spilleberettigelse for spillere fylt 15 år i 3. divisjon og 

lavere. (Søknad til region.)  
▪  Kan det gis spilleberettigelse for spillere fylt 16 år i 2. divisjon. 

(Søknad til NHF.)  
 
Forbundsstyret opplevde gode faglige og medisinske begrunnelser i forslaget som gjelder 
endring av aldersgrense for deltakelse på seniorlag. Men forbundsstyret beholdt dagens 
aldersgrense på 16 år for seniorspill i 3. divisjon og lavere i stedet for de foreslåtte 
dispensasjonsmulighetene. 
 
Motivasjonen for endringen er å få flere til å stå lenger i håndballen, akkurat som forslags-
stiller har som intensjon. NHF har mål om flere 19-23 åringer som fortsetter å spille håndball. 
Dette mener forbundsstyret man kan oppnå ved å legge mindre press på 15/16 åringene. 
Dette oppnår man ved å hindre at de må spille senior for tidlig. NHF mener at Bringserien og 
vanlig seriespill er nok aktivitet.  
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Det er uomtvistet at alderen er et brytningspunkt for ungdommer som starter i videregående 
skole med mange nye impulser. Om de i tillegg blir innlemmet i seniorhåndball for tidlig, vil 
dette kunne få en konsekvens av at det blir for mye og man velger bort håndball.  NHF 
mener at spillerne skal få lov til å stå i eget miljø ett år lenger før de splittes. NHF mener at 
dette gjør at de vil stå lenger i håndballen. Det er vist at første klasse på videregående skole 
et tidspunkt hvor mange slutter med håndball.  
 
De senere årene har senioraktiviteten blir yngre og yngre. Endringen er også ment for å 
medvirke til at de eldre spillerne vil spille lengre enn vi ser de gjør i dag.  
 
Det er et vesentlig sosialt aspekt med å spille lenger med sine egen alder og beholde laget 
ditt lenger. Dette sammen med at det er en progresjon på belastning i forhold til skader.  
 
Forslagsstillers bekymring er delt med andre hvor det fremheves at fotball vil bli foretrukket 
foran håndball av unge talenter, da fotball har aldersgrense det året man fyller 15 år for 
seniorspill. Norsk Topphåndball har spilt inn det samme.  
 
Imidlertid deler ikke fagavdelingen i NHF denne bekymring. Man mener at dette valget skjer i 
enda tidligere alder enn her. Til sammenligning har Sverige 17 års grense (det året du fyller) 
og Danmark har 19 års grense for seniorspill i håndball.  
 
Norges Idrettshøgskole har i arbeidet støttet aldershevingen og uttalt «I norsk idrett, håndball 
inkludert, er det et vedvarende problem at ungdom trener og konkurrerer for mye og hardt 
gjennom ungdomsårene. Dette øker risikoen for skader og tap av motivasjon. For mange 
spillere i videregående skolealder er mengden trenings- og konkurranseaktivitet allerede på 
nivå med toppidrettsutøvere.» 
 
Og  
 
«Ungdommer som konkurrerer mot voksne er fysisk underutviklet i forhold til styrke, hurtighet 
og utholdenhet. Dette kan øke risikoen for skader. Ved å vente til det er mer fysisk modne, 
kan man beskytte dem mot unødvendig belastning. Ungdom er spesielt utsatt for skader 
frem til veksten flater ut rundt 17-18 års alderen hos begge kjønn» 
 
Videre har de skrevet: 
  
«Det finnes ingen forskning som underbygger at et seniorhåndballtilbud er avgjørende for at 
ungdom velger å bli i håndball fremfor andre idretter. Det er viktigere å investere i 
kompetente trenere og styrke det lokale tilbudet. Dersom aktivitetstilbudet i ungdoms-
håndballen er både tilstrekkelig og attraktivt, er det de sosiale relasjonene til jevnaldrende 
som har størst betydning for at ungdom blir værende i idretten. Dette kan best ivaretas ved å 
videreutvikle den aldersbestemte håndballen på andre premisser enn voksenidretten.» 
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Forbundsstyret påpeker at forslagsstillers subsidiære forslag, sett bort fra 2.divisjon, er 
samsvarende med forbundsstyrets vedtak. Dermed er det forbundsstyrets oppfatning at de 
negative konsekvensene er moderert og i samsvar med forslagsstillers motivasjon. 
  
Forbundsstyret støtter ikke forslaget. 
 
 
Lovkomiteens bemerkning: 
 
Lovkomiteen har ingen merknader. 
 
 

Håndballtingets vedtak: 
Region Nord fremmet følgende forslag: 
 

Håndballtinget vedtar at saken utredes på nytt med god prosess og forankring i alle 
ledd i norsk håndball, og legges frem for vedtak i forbundsrådet innen utgangen av 
januar 2026. For sesongen 2025-26 gjelder 16-årsgrensen for seniorhåndball. 

 
Region Vest fremmet forslag om å støtte første del av Nords forslag om utredning, men la 
aldersgrensen enn så lenge være 17 år. 
 
Region Vest og Region Innlandet fremmet deretter følgende omforente forslag:  
 

Forbundsstyrets vedtak vedr. aldersgrense for seniorklassen i de tre øverste 
divisjonene er gjeldende fra sesongen 2025-26. 
 

• Det nye forbundsstyret gis i oppgave å gjennomføre en god prosess for å 
evaluere vedtaket gjennom medvirkning fra klubber i hele landet og 
sammenfatte dette med eksisterende dokumentasjon. 

• Forbundsstyret legger frem saken for forbundsrådet på nyåret 2026, i tide til å 
gjøre eventuelle endringer før sesongen 2026-27. 

 
Det opprinnelige forslaget til Florø Spkl. ble trukket. 
 
Det omforente forslaget fra Region Vest og Region Innlandet fikk 45 stemmer. 
Forslaget til Region Nord fikk 83 stemmer, og ble følgelig vedtatt.  
Ikrafttredelse: 1. juli. Antall stemmeberettigede til stede: 128. 
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Følgende hadde ordet: 
• 054: Morten Mortensen (Florø Spkl., Vest) 
• 046: Ann-Elin Røed Leftwich (Vest) 
• 129: Hanne Hogness (forbundsstyret) 
• 023: Karen Godø (Nord) 
• 069: Trond Knutsen (SørVest) 
• 006: Lisbeth Risheim (Innlandet) 
• 011: Øyvind Togstad (Nord) 
• 124: Kåre Geir Lio (forbundsstyret) 
• 097: Hæge Fagerhus (Øst) 
• 050: Gunnar Huse (Vest) 
• 154: Børge Brown (Innlandet) 
• 043: Jeanette Krabbedal-Mathisen (Vest) 
• 048: Arvid Gimmestad (Vest) 
• 003: Paul Hvattum Cheetham (Innlandet) 
• 084: Per Inge Bjerkseter (Sør) 
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7.3 Bestemmelsesforslag 
 

Ingen forslag er mottatt. 
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7.4 Andre forslag 
 
Forslag 7.4.1 - Forslag vedr. lisens – en mer fleksibel lisensordning 
 

Forslagsstillers motivering;  
 
En mer fleksibel lisensordning vil sannsynligvis kunne øke rekrutteringen og deltakelsen 
blant annet for studenter og unge voksne. Dette vil styrke håndballmiljøet og bidra til økt 
håndballaktivitet.  
 
Dagens lisensordning krever at spillere som starter med håndballaktivitet før 31. desember 
betaler full lisens for hele sesongen. Dette kan være en økonomisk barriere for blant annet 
studenter og andre som planlegger kun deltakelse i deler av sesongen, for eksempel på 
grunn av utveksling, praksis eller militærtjeneste.  
 
Studentidrettslag melder om frafall og én av årsakene er nettopp utgifter til lisens.  
Det kan med sikkerhet slås fast at lisensfondet som NHF har opprettet ikke dekker alle de 
«unge voksne» som må velge bort håndballsporten pga. økonomi knyttet til innbetaling av 
lisens.  
 
Det samme gjelder oppstart av «kompislag» og andre aktiviteter/serier/turneringer som 
regionene forsøker å dra i gang. Å betale full lisens for en hel sesong er ofte en barriere for 
deltakelse.  
 
Arbeidet med innkreving/utsending av lisenskrav vil sannsynligvis føre til noe merarbeid. Å få 
flere i aktivitet vil imidlertid gjøre at norsk håndball totalt sett likevel kommer styrket ut i 
forhold til de målsettinger om aktivitetsøkning som allerede ligger inne i vedtatte 
strategiplaner ute i regionene.  
 
 
NHF Region Nord foreslår:  
 
NHF innfører fom. sesongen 2025-26 en ordning hvor alle spillere 19 år og eldre kan velge å 
betale lisens for en halv sesong, uavhengig av høst/vår. Dette vil gi økt fleksibilitet og 
redusere økonomiske hindringer for deltakelse.  
 
 
Forbundsstyrets anbefaling: 
 
Forbundsstyret mener forslaget må ses i sammenheng med øvrig(e) lisensforslag da en 
endring vil kunne påvirke prisbildet. Muligheten for å betale for en halv sesong er allerede 
gjeldende for 2. halvdel av sesongen.  
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Forbundsstyret ser at volummessig er ikke denne klassen den største. Dette er estimert til å 
gjelde totalt ca. 17 000 lisenser. Mulig økonomisk konsekvens bør derfor estimeres. Det kan 
antas at det kan være både oppside og en nedside ved en slik innføring. 
 
Forbundsstyret anser at det er usikkert om en slik ordning kan medføre at mange glemmer å 
betale for 2. halvdel – med tilhørende gebyrer og potensiell tvil om skade oppstod før eller 
etter betaling. Videre er det viktig å klarlegge evt. administrative konsekvenser. Det bør også 
estimeres for økte administrative kostnader og gis et påslag i pris for en slik oppdeling av 
lisensbetalingen.  
 
Forbundsstyret er også noe tvilende til om forslaget er tilstrekkelig med hensyn til 
«vennegjenger» og enkeltdeltakelser. Forbundsstyret mener derfor at forslaget bør 
oversendes det nye forbundsstyret, samtidig som forbundsstyret gis fullmakt til å gjennom-
føre endringer i tråd med forslagets intensjoner. Fra NIF Digital er vi informert om at ny 
lisensmodul vil kunne håndtere de praktiske konsekvenser av endringene automatisk. 
Endringen bør derfor også vurderes opp mot hvilke manuelle ressurser endringen nå vil 
kreve kontra å avvente ny lisensmodul.  
 
Forslaget sendes over til det nye forbundsstyret med hensyn til videre utredning og eventuell 
gjennomføring. 
 
 
Lovkomiteens bemerkning: 
 
Lovkomiteen har ingen merknader. 
 
 

Håndballtingets vedtak: 
Region Nord fremmet et redigert forslag: 
 

NHF innfører fom. sesongen 2025-26 en ordning hvor alle personer 19 år og eldre 
kan velge å betale lisens for en halv sesong, uavhengig av høst/vår. Dette vil gi økt 
fleksibilitet og redusere økonomiske hindringer for deltakelse.  

 
Det redigerte forslaget ble vedtatt med 96 stemmer for, 28 mot og 3 blanke.  
Ikrafttredelse 1. juli. Antall stemmeberettigede til stede: 124. 

 
 
Følgende hadde ordet: 

• 013: Vanja Fjerdingøy (Nord) 
• 133: Siv Sødal (forbundsstyret) 
• 031: Karin Tønder Knutsen (Nord) 
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Forslag 7.4.2 – IT-løftet 
 
 
Forslagsstillers motivering: 
 
Dagens IT-systemer oppleves som utdaterte og ineffektive, og det er for mange manuelle 
operasjoner for administrasjon og klubb som fører til tunge og tidkrevende prosesser. Vi ser 
en stadig vekst av kommersielle aktører som tar opp konkurransen med NHFs (NIFs) 
systemer, og som etter hvert både har bedre funksjoner og bedre grensesnitt/ bruker-
vennlighet. Det bidrar til at klubbene kjøper eksterne fordyrende systemer, i stedet for å 
benytte seg av idrettens egne systemer.  
 
Vi er kjent med at administrasjonen allerede er i gang med å se på videreutvikling av TA 
(Turneringsadminstrasjon), i forbindelse med at NIFs systemer er planlagt overgang til 
skybaserte løsninger. I tillegg må det vurderes om øvrige IT-systemer er hensiktsmessige og 
i tråd med den utviklingen og veksten vi ser for oss, og om det bør investeres i nye og bedre 
systemer som også kan komme klubbene til gode.  
 
Det må være en målsetting at også klubbhverdagen effektiviseres for bedre klubbstyring, 
gjennom utvikling av IT-verktøy.  
 
Det er nødvendig med et omfattende evaluerings- og effektiviseringsprosjekt av våre IT-
løsninger.  
 
I hovedsak utvikling av de systemene vi har, med bedre og mer effektive løsninger, 
integrasjoner og brukervennlighet. Det omfatter alt fra serverkapasitet til brukergrensesnitt i 
siste ledd (klubb/ansatt)  
 
Sekundært, dersom våre egne systemer ikke er tilstrekkelige gode, søke eksterne bedre 
løsninger.  
 
Å løfte egne systemer til et høyere nivå vil innebære behov for en solid kartlegging og 
investering i form av ressurser til å optimalisere dagens løsninger. Dette arbeidet kan gjerne 
gjøres sammen med andre store aktører, dersom det er hensiktsmessig.  
 
 
NHF Region Øst foreslår:  
 
Forbundsstyret skal, i samarbeid med GS/NL, utrede en helhetlig effektiviserings- og 
utviklingsstrategi for NHFs IT-systemer til første forbundsrådsmøte i 2026. Planen skal 
fremlegges forbundsrådet med behovsanalyse, investeringsbudsjett og framdriftsplan.  
Det tillegges forbundsrådet å beslutte nødvendig investering basert på framlagte forslag. 
Forslaget innebærer en ramme for en vesentlig investering som skal ta NHFs IT-systemer til 
et nytt nivå for organisasjon og klubb. 
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Forbundsstyrets anbefaling: 
 
Forbundsstyret tiltrer intensjonen, og deler forslagstillers ønske om en videreutvikling av 
NHFs IKT-portefølje. Gjeldende IT-strategi for NHF skriver seg fra oktober 2019. Selv om 
denne overordnede strategien inneholder mange av de punktene som forslagsstiller trekker 
fram, ser også forbundsstyret behov for en fornying. Dette gjelder ikke minst mulighetene i 
nye løsninger, for eksempel kunstig intelligens (KI).  
 
Samtidig påpeker forbundsstyret at saksområdet er komplekst og omfattende, og under-
streker samtidig at NHF i svært liten grad fullt og helt rår over de systemløsninger som i dag 
benyttes. NHF er således helt avhengig av at en utvikling, vedlikehold og driftskostnader 
(f.eks. transaksjonsavgifter) skjer og finansieres i samarbeid med så vel NIF som andre 
særidretter. NIF håndterer de fleste IT-systemer som forbundene brukes i dag.  
 
Stordriftsfordeler hvor idretten som en enhetlig aktør handler systemer som brukes på tvers 
av idretten, er bedre enn om man handler alene. Både utredning, innkjøp, utvikling, sikkerhet 
og utrulling skjer innenfor et kvalitetssikret system i NIF. Dette ivaretar utfordringer det ville 
vært lite hensiktsmessig for NHF å håndtere på egen hånd. Dette gjelder både menneskelige 
og økonomiske ressurser.  
 
Mye av utviklingsjobben som er gjort i NIF Digital den siste tiden har vært fokusert på å sikre 
grunnmuren i den fremtidige IT-plattformen idretten skal bygge på. Vi vil forvente og 
understøtte at systemutviklingen skal ha fokus på brukerne på alle nivåer i tiden fremover.  
 
Med dette bakteppet anbefaler forbundsstyret forslagets intensjon. Dog gjelder dette ikke 
forslagsstillers tidsplan for gjennomføring, da vi her er avhengig av både NIF og øvrige 
organisasjoner i idretten. 
 
 
Lovkomiteens bemerkning: 
 
Lovkomiteen har ingen merknader. 
 

Håndballtingets vedtak: 
Forslaget ble vedtatt med 65 stemmer for, 62 mot og 1 blank. Ikrafttredelse: 1. juli 2025. 
Antall stemmeberettigede til stede: 127. 

 
 
Følgende hadde ordet: 

• 100: Mimi Kopperud Slevigen (Øst) 
• 128: Tine Austvoll Jensen Fornell (forbundsstyret) 
• 054: Morten Mortensen (Vest) 
• 070: Tom Tvedt (SørVest) 
• 143: Gry Nergård (kontrollkomiteen) 
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Forslag 7.4.3 – Forslag vedr. fremtidige mesterskap i Norge 
 
 
Forslagsstillers motivering: 
 
NHF har vært og er aktive i å søke og fått tildelt internasjonale mesterskap de senere årene. 
VM for kvinner i 2023 sammen med Danmark og Sverige og VM for menn i 2025 i samarbeid 
med Danmark og Kroatia.  
 
Videre har Norge søkt og fått tildelt i 2026 EM for menn sammen med Danmark og Sverige, i 
2028 EM for kvinner sammen med Danmark og Sverige, og i 2031 VM for menn sammen 
med Danmark og Island. 
  
I NHFs strategiplan fremgår følgende knyttet til internasjonale mesterskap:  
 

NHF skal være en attraktiv mesterskapsarrangør og levere lønnsomme arrangementer 
som skaper oppmerksomhet.  

 
Forbundsstyret har vært tydelige på at å arrangere internasjonale mesterskap er krevende 
og innebærer risiko. VM for kvinner i 2023 gikk, slik vi har forstått, i balanse. Vi er per dato 
ikke kjent med det økonomiske resultatet for VM 2025, men uttalelser tilsier at det blir 
underskudd.  
 
Det ble videre på håndballtinget i 2022 vedtatt en resolusjon:  
 

NHFs representanter skal stemme mot tildeling av mesterskap til land der det er 
dokumentert at det begås systematiske og grove brudd på menneskerettighetene eller 
krigens folkerett. Dette gjelder både mesterskap for senior landslag og mesterskap for 
aldersbestemte landslag.  
 

 
NHF Region Innlandet foreslår:  
 
Forbundsstyret utarbeider en redegjørelse til ledermøtet/Forbundsrådet om fremtidige 
internasjonale mesterskap. Redegjørelsen skal inneholde: 
  

• Vurdering av om søknad/tildeling av mesterskap etter 2026 bør opprettholdes.  
• Grundig vurdering/redegjørelse av: 

o Økonomisk risikovurdering med budsjetter  
o Investeringsbehov  
o Aktuelle godkjente arenaer  
o Organisering  

• Plan for statusrapportering til forbundsrådet  
 
Redegjørelsen skal fremlegges forbundsrådet innen utgangen av januar 2026. 
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Forbundsstyrets anbefaling: 
 
Forbundsstyret gir sin tilslutning til å holde organisasjonen orientert med hensyn til både 
tildelte og potensielle søknader på nye mesterskap til Norge. Forbundsstyret vil legge til rette 
for at slik orientering med jevne mellomrom gis til organisasjonen gjennom forbundsrådet, 
ledermøter eller andre egnede arenaer. Samtidig understrekes det at ansvaret er tillagt 
forbundsstyret.  
 
Forbundsstyret vil allikevel trekke fram enkelte elementer som vil ha innvirkning på 
detaljeringsgraden, og handlingsrommet knyttet til mesterskapsarrangementer i Norge.  
 

• Det er lang tidshorisont med hensyn til søknad og tildeling av mesterskap.  
• Forutsetninger kan endres fra tildeling til gjennomføring. (F.eks. en økning av antall 

lag fra 24 til 32.)  
• Organisasjonsmodell for mesterskapene gis fra hhv. EHF og IHF. Nasjonal 

organisering er bundet av kravspesifikasjoner fra disse, og vi må tilfredsstille de ved 
gjennomføring av mesterskap.  

• Rammebetingelsene for arrangør er gitt av EHF/IHF og vil ha stor innvirkning på 
budsjett og økonomisk resultat. Her må NHF fremover sammen med andre nasjoner 
søke å påvirke EHF/IHF med hensyn til bedre rammebetingelser for mesterskap 
fremover.  

• Endringer fra arrangørs side etter at mesterskap er tildelt (reduksjon, endring av 
spillesteder eller å trekke seg) vil kunne medføre betydelige sanksjoner fra det 
internasjonale forbundet. Disse må avklares i forkant av eventuelle endringer.   

• Mesterskapets resultat kan ikke utelukkende måles i sportslige prestasjoner og 
økonomi. I et kost-nytte perspektiv må det også inntas mesterskapets betydning 
knyttet til eksempelvis:  

o Rekruttering  
o Frivillighet  
o Oppslutning og begeistring 
o Side events 
o Virkemiddel knyttet til anleggsutvikling 
o Virkemiddel knyttet til å etterleve resolusjonen vedtatt på håndballtinget 2022 

 
Forbundsstyret støtter forslaget med ovenstående kommentarer. 
 
 
Lovkomiteens bemerkning: 
 
Lovkomiteen har ingen merknader. 
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Håndballtingets vedtak: 

Forslaget ble enstemmig vedtatt. Ikrafttredelse: 1. juli 2025. 

 
 
Følgende hadde ordet: 

• 001: Bjarne Fluto (Innlandet) 
• 124: Kåre Geir Lio (forbundsstyret) 
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Forslag 7.4.4 - Forslag vedr. organisasjonsutvikling 
 
 
Forslagsstillers motivering: 
 
Denne saken bygger på håndballtingets vedtak i 2019 og vedtak i sak 7.4.3 av 2022: «Med 
basis i rapporten fra organisasjonsutviklingsutvalget (OU), ber håndballtinget 2022 det nye 
forbundsstyret om å fortsette forbedringsarbeidet i og av organisasjonen innenfor dagens 
organisasjonsmodell. Det forutsettes at det nye forbundsstyret gjør arbeidet i nært fellesskap 
med regionene».  
 
Forslagsstiller i sak 7.4.3 i 2022 var forbundsstyret, og saksframstillingen baserte seg blant 
annet på en utredning fra Oslo Economics. Forbundsstyret ønsket å gå videre med tanker 
om én felles økonomi for norsk håndball, og fremmet et opprinnelig forslag der dette var ett 
av punktene - noe flertallet på håndballtinget i 2022 sa et klart nei til.  
 
Forslagsstiller ønsker å forsterke det som ligger i vedtaket av 2022 i sak 7.4.3, dvs. med 
dagens organisasjonsmodell menes seks regioner og ett sentralledd, dvs. sju juridiske 
enheter. Skulle imidlertid regioner være enige om en justering av regionsgrensen seg 
imellom, så bør forbundsstyret følge dette rådet ift. NHFs lov § 22 (2) Regionens grenser 
«Regionenes grenser fastsettes av forbundsstyret».  
 
Norsk håndball har økt medlemsmassen de senere årene. Samtidig må NHF også se inn i 
framtida. Der ligger det en del utfordringer både for norsk idrett og for samfunnet generelt. 
Ikke minst gjelder dette innenfor framskrevne innbyggertall, fødselsrater og bosettings-
mønstre som gjør at norsk håndball må ta grep.  
 
Etter forslagstillers syn må derfor norsk håndball kontinuerlig drive utviklings- og 
forbedringsarbeid innen egen organisasjon, noe som er helt i tråd med organisasjons-
utvalgets rapport og forslag.  
 
Forslagsstiller er av den formening at det er viktigere enn noen gang at administrasjon, 
politikere, klubbledere m.fl. i NHF sammen ser på mulighetsrommet som faktisk finnes 
innenfor de rammene nevnt ovenfor, slik at både sentral- og regionalledd står godt rustet for 
framtida. 
 
 
NHF Region Nord foreslår:  
 
1. Forbundsstyret inviterer representanter fra regioner og klubber til en nasjonal 

«Framtidskonferanse» for å synliggjøre framtidsbildet, utfordringer, samt diskutere 
konstruktive løsninger innenfor dagens organisasjonsmodell (definert i saksframlegget). 
Organisasjonsutvalgets rapport (OU-rapporten), dagens organisering satt opp mot 
eventuelt ny oppgavefordeling mellom sentralleddet og regionene skal legges til grunn 
når tematikken blir drøftet blant konferansens deltakere. Konferansen skal arrangeres 
innen utgangen av oktober 2025.  
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2. Med bakgrunn i OU-rapporten, dagens organisering satt opp mot eventuelt ny 
oppgavefordeling mellom sentralleddet og regionene, samt aktuelle forslag som kom 
opp under «Framtidskonferansen», skal GS/NL legge fram en liste med effektiviserings-
tiltak som presenteres og vedtas i forbundsrådet senest innen utgangen av januar 2026. 
Endelig effektiviseringsliste skal effektueres senest innen august 2026.  
 

3. Med bakgrunn i håndballtingets vedtak av 2019 vedrørende pengestrømmen i norsk 
håndball med tilhørende framlagte foreløpige utredning og for å sikre en bedre økonomi 
for alle de 6 regionene, ble lisensfordelingen mellom sentralleddet og regionene endret i 
forbundsrådmøtet 28. mai 2024 til 75/25. Denne fordelingen gjelder fom. 01.01.2025 og 
baserer seg på lisensinntekt minus forsikringspremie minus lisensfond. Det er viktig å slå 
fast at regionstyrene står fritt til å bruke disse midlene ut fra den situasjonen den enkelte 
region befinner seg i, og/eller de områder man ønsker å prioritere. 

 

Forbundsstyrets anbefaling: 
 
Forbundsstyret har på tidligere arenaer for diskusjon om organisasjonsutvikling vært positive 
til en fremtidskonferanse og tiltrer denne konferansen som et neste steg på organisasjons-
utviklingsarenaen. Imidlertid så ser ikke forbundsstyret det som hensiktsmessig å begrense 
diskusjonsrammene slik forslagsstiller motiverer for. Forbundsstyret ønsker en diskusjon 
hvor man ser fremover med de eksisterende rapporter og gjennomførte diskusjoner som 
plattform uten forhåndsbestemte begrensninger i fremtidskonferansens diskusjoner.  
 
Forbundsstyret ser et klart skille mellom forslagsstillers to første punkt og det tredje punktet 
hvor forbundsstyret ikke kan tiltre en omfordeling av det som er vedtatt. Forbundsstyret 
minner om at omfordelingen av midler ble vedtatt mot at regionene forpliktet seg til å 
øremerke disse til anleggs- og klubbarbeid. Dette synes forbundsstyret fortsatt er fornuftig 
bruk av midlene.  
 
Forbundsstyret legger til grunn at en evt. fremtidskonferanser finansieres med reisefordeling 
blant deltakerne.  
 
Forbundsstyret tiltrer forslaget om en fremtidskonferanse hvor deltagerne møtes og 
diskuterer veien videre i organisasjonsarbeidet på et god, åpen og fremoverrettet plattform.  
 
Forbundsstyret tiltrer ikke en omdisponering av allerede omfordelte midler av lisensinntekten.  
 
 
Lovkomiteens bemerkning: 
 
Lovkomiteen har ingen merknader. 
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Håndballtingets vedtak: 

Region Nord endret sitt opprinnelige forslag i alle tre punkter, slik at det lød: 
 

1. Forbundsstyret inviterer representanter fra regioner og klubber regionene til en 
nasjonal «Framtidskonferanse» for å synliggjøre fremtidsbildet, utfordringer, samt 
diskutere konstruktive løsninger innenfor dagens organisasjonsmodell (definert i 
saksframlegget). Organisasjonsutvalgets rapport (OU-rapporten), dagens 
organisering satt opp mot eventuelt ny oppgavefordeling mellom sentralleddet og 
regionene skal legges til grunn når tematikken blir drøftet blant konferansens 
deltakere. Konferansen skal arrangeres innen utgangen av oktober 2025. 
 

2. Med bakgrunn i OU-rapporten, dagens organisering satt opp mot eventuelt ny 
oppgavefordeling mellom sentralleddet og regionene, samt aktuelle forslag som 
kom opp under «Framtidskonferansen», skal GS/NL legge fram en liste med 
effektiviseringstiltak som presenteres og vedtas i forbundsrådet senest innen 
utgangen av januar mars 2026. Endelig effektiviseringsliste skal effektueres 
senest innen august 2026. 
 

3. Med bakgrunn i Håndballtingets vedtak av 2019 vedrørende pengestrømmen i 
norsk håndball med tilhørende framlagte foreløpige utredning og for å sikre en 
bedre økonomi for alle de 6 regionene, ble lisensfordelingen mellom sentralleddet 
og regionene endret i Forbundsrådmøte 28. mai 2024 til 75/25. Denne fordelingen 
gjelder fom 01.01.2025 og baserer seg på lisensinntekt minus forsikringspremie 
minus lisensfond. Det er viktig å slå fast at regionstyrene står fritt til å bruke disse 
midlene til anleggsarbeid og/eller klubbutvikling i tråd med gjeldende strategiplan 
ut fra den situasjonen den enkelte region befinner seg i, og/eller de områder man 
ønsker å prioritere. 

 
Deretter fremmet Region Øst følgende forslag: 
 

1. Forbundsstyret inviterer til fortsettende organisasjonsutvikling innenfor dagens 
juridiske organisering, med det organisasjonsutvalget som har jobbet med dette i 
perioden som har vært; Forbundsstyret, leder og nestleder i regionstyrene, 
tillitsvalgt for ansatte og GS. OU-rapporten skal legges til grunn for det videre 
arbeidet. 
 

2. Det nye Organisasjonsutvalget (OU), skal foreslå en eventuell ny 
oppgavefordeling og nye effektiviseringstiltak som presenteres og vedtas av 
forbundsrådet innen utgangen av mars 2026. Endelig effektiviseringsliste skal 
effektueres senest innen august 2026. 
 

3. (Punkt 3 strykes) 
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Etter dette ble følgende omforente forslag fra Region Nord og Region Øst fremmet: 
 

1. Forbundsstyret inviterer representanter fra regioner og klubber regionene til en 
nasjonal «Framtidskonferanse» for å synliggjøre fremtidsbildet, utfordringer, samt 
diskutere konstruktive løsninger innenfor dagens organisasjonsmodell (definert i 
saksframlegget). Organisasjonsutvalgets rapport (OU-rapporten), dagens 
organisering satt opp mot eventuelt ny oppgavefordeling mellom sentralleddet og 
regionene skal legges til grunn når tematikken blir drøftet blant konferansens 
deltakere. Konferansen skal arrangeres innen utgangen av 2025. 
 

2. Med bakgrunn i OU-rapporten, dagens organisering satt opp mot eventuelt ny 
oppgavefordeling mellom sentralleddet og regionene, samt aktuelle forslag som 
kom opp under «Framtidskonferansen», skal GS/NL legge fram en liste med 
effektiviseringstiltak som presenteres og vedtas i forbundsrådet senest innen 
utgangen av mars 2026. Endelig effektiviseringsliste skal effektueres senest innen 
august 2026. 

 
Forslaget ble enstemmig vedtatt. Ikrafttredelse: 1. juli 2025. 

 
 

Følgende hadde ordet: 
• 011: Øyvind Togstad (Nord) 
• 125: Ingrid Blindheim (forbundsstyret) 
• 096: Hanne Skogli (Øst) 
• 124: Kåre Geir Lio (forbundsstyret) 
• 048: Arvid Gimmestad (Vest) 
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Forslag 7.4.5 – Bringserien – flest mulig, lengst mulig?  
 
 
Forslagsstillers motivering: 
 
For mange ungdomslag i Norge er Bring det store målet, som man har trent - og spart - mot i 
flere år. Når Bring er over og det store målet for de aller fleste ikke er nådd, er spillerne ikke 
mer enn 16-17 år. Vi vet at dette er tidspunktet mange dessverre slutter å spille håndball. 
Det blir mye med håndball og skolearbeid i en krevende forberedende periode i livet, og når 
man har kanskje fått en liten knekk av store nivåforskjeller mellom lagene nasjonalt er det 
fort at motivasjonen for videre håndballdeltakelse også knekker. 
 
Har vi råd til å miste så mange spillere som vi gjør - på et så tidlig stadium? 
Hvilken verdi har egentlig Bringserien? 
 
På jentesiden er det nærmere 50 lag påmeldt, og med så mange påmeldte er det strengt tatt 
mer bredde enn topp. 
Trenger vi en nasjonal breddeserie? 
Er det dette vi skal be ungdomslagene bruke penger på? 
Kan vi utvikle de omlag 50 lagenes vilje og lyst til å spille en nasjonal turnering, men uten 
fokus på resultater, heller enn å legge til rette for at lag kan delta på et storstilt 
arrangement med fokus på felleskap, innsats og som kan finansieres etter modell fra andre 
turneringer? 
 
Vi vet at deltakelse i Bring er dyrt for lagene. En kort undersøkelse i egen sone, tilsier at 
lagene budsjetterer med minst 300.000 for å dra på Bringserien - og det med lag som 
ikke kommer til å gå videre etter gruppespill. Klubbene finansierer i lite eller ingen grad 
Bring-deltakelse, slik at kostnaden i sin helhet legges på laget, spillerne - og foreldrene. 
 
Det har vært flere diskusjoner på sosiale medier om klubber som mer eller mindre «tapper» 
naboklubbene for gode spillere for å dra på Bring. Dette kan medføre at mindre klubber og 
lag står igjen med for få spillere, og at spilltilbud må legges ned. Og det er ikke bare å bytte 
klubb i 16-års alderen, spesielt ikke om man er en helt ordinær håndballspiller. Hvor mange 
talenter går vi glipp av på grunn av dette? Vi trenger bredde for å få en topp, og da må vi 
sikre at bredden har gode vekstvilkår over en lengre periode - ikke legge den ned i slutten av 
ungdomsårene. Ungdomsårene kan være startgropen for enda et tiår med håndballaktivitet 
for den store bredden, dersom det legges til rette for det. 
 
 
Kjøkkelvik IL foreslår: 
Vi vet at ungdommene liker å møte andre likesinnede, og vi vil mer enn gjerne bli kjent på 
tvers av regiongrenser og nivå, men vi tror ikke Bring er veien til målet. Vi ønsker derfor at en 
tar en grundig evaluering av hva formålet med Bringserien er, hva er det man egentlig 
ønsker å oppnå og om dagens Bringserie er løsningen på dette. Kan det hende vi egentlig 
trenger en nasjonal cup og en vridning av målsettingen? 
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Forbundsstyrets anbefaling: 
 
Forbundsstyret ønsker innspillet velkomment, men det anses mer som et debattinnlegg enn 
et forslag. Temaet er jevnlig på agendaen til fagteamene i NHF, og det er gjennomført flere 
undersøkelser blant deltakende lag, den siste i 2023. Bringserien bør sees i sammenheng 
med det totale konkurransetilbudet for utøverne i denne aldersgruppen regionalt og 
nasjonalt. Forbundsstyret anbefaler at innspillene bringes videre til fagteamene for videre 
diskusjon i og med organisasjonen. 
 
 
Lovkomiteens merknader: 
 
Lovkomiteen har ingen merknader. 
 

Håndballtingets vedtak: 
Region Nord fremmet følgende forslag: 
 

Forbundsstyret skal, i samarbeid med GS/NL, legge frem et forslag til mandat og plan 
for en evalueringsprosess for forbundsrådet innen utgangen av oktober 2025. 

 
Region Nords forslag ble enstemmig vedtatt. 

 
 
Følgende hadde ordet: 

• 043: Jeanette Krabbedal-Mathisen (Vest) 
• 033: Bjarne Kristian Lervang (Nord) 
• 076: Iselin Kristin Hoel Ødegård (SørVest) 
• 049: Ole Einar Hope (Vest) 
• 126: Øyvind Indrebø (forbundsstyret) 
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SAK  8 KONTINGENTER, STRATEGIPLAN OG 
 BUDSJETTRAMME 

8.1  Kontingenter 
 
8.1.1   Klubbkontingent  2026 
 

Forbundsstyret foreslo: 

Klubbkontingenten har vært den samme (3 500 kroner) siden 2015. Følgelig foreslår 
forbundsstyret at denne nå økes til 4 000 kroner. 

 
Håndballtingets vedtak: 

Forslaget ble enstemmig vedtatt. 

 
 
8.1.2  Klubbkontingent  2027 
 

Forbundsstyret foreslo: 

Klubbkontingenten har vært den samme (3 500 kroner) siden 2015. Følgelig foreslår 
forbundsstyret at denne nå økes til 4 000 kroner. 

 
Håndballtingets vedtak: 

Forslaget ble enstemmig vedtatt. 

 
 
 
8.1.3  Klubbkontingent  2028 
 

Forbundsstyret foreslo: 

Klubbkontingenten har vært den samme (3 500 kroner) siden 2015. Følgelig foreslår 
forbundsstyret at denne nå økes til 4 000 kroner. 

 
Håndballtingets vedtak: 

Forslaget ble enstemmig vedtatt. 
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8.2  NHFs overordnede strategi  
 
Det vises til tingdokumentene med forbundsstyrets forslag til strategiplan gjeldende for 
perioden 2025-28. 
 

Håndballtingets vedtak: 
Muntlig betraktning: 
 

• Region Øst viste til resolusjonen som ble vedtatt på forrige håndballting i 2022, 
henviste til verdiene våre og rettet i den forbindelse oppmerksomheten mot 
debatten som har funnet sted knyttet til Oslofjord Convention Center (OCC).  
Til denne betraktningen kunne presidenten svare at styret opplever at det har vært 
utvist raushet og romslighet i OCC-saken, og at NHF har bidratt til å skape en 
utvikling ved at en endring i eierstrukturen og styresammensetningen har funnet 
sted. Presidenten påpekte videre at ingen avtale om bruk er inngått med OCC. 
Klubbene står selv fritt til å velge om de ønsker å bruke OCC som arrangørsted. 
Hva angår resolusjonen, så er den foreslått fjernet fra strategiplanen og deler av 
den er i stedet innlemmet under Håndball og samfunn. 

 
Skriftlige innspill: 
 

• Region SørVest ba om at det legges til et punkt om at personer med 
utviklingshemming skal delta i mesterskap under Landslag. 

• Region Innlandet ba om at illustrasjonen under punktet Strategiplanen ift. 
Handlingsplanen endres tilbake til illustrasjonen i strategiplanen anno 2022. 

• Region Nord foreslå følgende tillegg under Klubben og punktet omhandlende 
Dommer: 

o Ha et godt utdannings- og utviklingsløp for å sikre kompetente 
dommere og delegater nasjonalt og internasjonalt 

o Ha aktivitet som gjør at vi utvikler og beholder dommerne lengre 
o Skape et trygt og inkluderende miljø for dommere, fritt for hets og 

unødvendig press.  
o Synliggjøre og styrke dommerrollens verdi som kampleder, og viktigheten 

for spillets kvalitet og utvikling. 
o Jobbe for å sikre større mangfold blant våre dommere 

Forslaget til strategiplan med de skriftlige innspillene ble enstemmig vedtatt. 
 

 
Følgende hadde ordet: 

• 101: Dennis Oxaas (Region Øst) 
• 070: Tom Tvedt (SørVest) 
• 002: Frøydis Vold (Innlandet) 
• 125: Ingrid Blindheim (forbundsstyret) 
• 124: Kåre Geir Lio (forbundsstyret) 
• 011: Øyvind Togstad (Nord) 
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8.3  Budsjettramme, langtidsbudsjett 
 
 
Driftsbudsjett totalt R 2024 B 2025 B2026 B2027 B2028 
Inntekter 244 355 227 800 234 634 241 673 248 923 
Utgifter 246 440 229 700 236 591 243 689 250 999 
Finans 6 843 4 000 4 000 4 000 4 000 
Resultat 4 757 2 100 2 043 1 984 1 924 
Spill og trening      
Inntekter 4 617 4 000 4 120 4 244 4 371 
Utgifter 23 194 22 000 22 660 23 340 24 040 
Resultat -18 577 -18 000 -18 000 -18 000 -18 000 
Landslag      
Inntekter 7 830 5 000 5 150 5 305 5 464 
Utgifter 62 864 58 300 60 049 61 850 63 706 
Resultat -55 034 -53 300 -54 899 -56 546 -58 242 
Organisasjon      
Inntekter 128 011 122 800 126 484 130 279 134 187 
Utgifter 92 013 88 400 91 052 93 784 96 597 
Resultat 35 998 34 400 35 432 36 495 37 590 
Kommersiell avdeling      
Inntekter 103 896 96 000 98 880 101 846  104 902 
Utgifter 68 369 61 000 62 830 64 715 66 656 
Resultat 35 527 35 000 36 050 37 132 38 245 

 
 
Alle beløp omfatter kun ordinær drift. Mesterskap er ikke inkludert (EM 2026 og EM 2028). 
 
 

Håndballtingets vedtak: 
Det ble fra delegat 048 uttrykte en generell betraktning om at for frivillige organisasjoner 
bør man legge et driftsbudsjett i balanse. 
 
Forbundsstyrets forslag til budsjettramme og langtidsbudsjett ble enstemmig vedtatt. 

 
 
Følgende hadde ordet: 

• 127: Christian Berven (forbundsstyret) 
• 048: Arvid Gimmestad (Vest) 
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SAK 09

• Valgkomiteens innstilling
• Valg av representanter til NIFs ting
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SAK  9 VALG 
 
9.1 Valgkomiteens innstilling til valg av tillitsvalgte  
 
Valgkomiteen fremla sin innstilling til nytt forbundsstyre og øvrige tingvalgte komiteer for 
tingperioden 2025-28, samt redegjorde innledningsvis for komiteens arbeid og prosesser. 
 
Følgende ble enstemmig valgt: 

 
Forbundsstyret (FS) 
 
Funksjon Navn Klubb Region  

President Randi Gustad Njård IL Øst Ny 

1. visepresident Øyvind Indrebø Førde IL Vest Opprykk 

2. visepresident Nora Kaalstad (u. 26) Konnerud IL Sør Opprykk 

Styremedlem Hanne Hogness Gjøvik Innlandet Gjenvalg 

Styremedlem Christian Berven KFUM Stavanger SørVest Gjenvalg 

Styremedlem Øivind Brevik Raballder HK Øst Ny 

Styremedlem Torkil Iversen Kolstad Håndball Nord Ny 

Styremedlem Gro Gulliksen Teie HK Sør Ny 

Styremedlem Karin Tønder Knutsen Sandnessjøen IL Nord Ny 

Styremedlem Ole Einar Hope (u. 26) IL Gneist Vest Ny 

 
Med henvisning til NHFs lov § 17 (10) skal håndballtinget fastsette møte- og utgiftsgodtgjøring for 
forbundsstyret. Håndballtinget har tidligere besluttet at dersom det ikke legges fram særskilt forslag, vil 
møte- og utgiftsgodtgjøringen KPI-justeres hvert år. 
 
 
Lovkomite (LK) 
 
Funksjon Navn Klubb Region  

Leder Finn Ove Smith Bodø HK Nord Gjenvalg 

Medlem Erik Alver LFH09 Innlandet Gjenvalg 

Medlem Hans Erik Stormoen Flint Tønsberg Sør Gjenvalg 

Medlem Siri Langseth Nordstrand IF Øst Gjenvalg 

Medlem Cecilie Langva Ørsta IL Nord Gjenvalg 
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Sanksjonskomite (SAK) 
 
Funksjon Navn Klubb Region  

Leder Einar Sparboe Lysnes Tromsø HK Nord Gjenvalg 

Medlem Erik Øie Glassverket IF Sør Gjenvalg 

Medlem Ida Helene Braastad Balke Skreia IL Innlandet Gjenvalg 

Medlem Sindre Bjørheim Tasta HK SørVest Ny 

Medlem Ainor Naustdal Dale IL Vest Ny 

 
 
Appellkomite (AK) 
 
Funksjon Navn Klubb Region  

Leder Svein Sulland Korsvoll IL Øst Opprykk 

Medlem Halvor Berg-Hanssen Gjerpen IF Sør Gjenvalg 

Medlem Christian S. Gjerstrøm Njård IL Øst Gjenvalg 

Medlem Tine Henriksen IF Borg Sør Ny 

Medlem Marte Ibsen Spkl. Freidig Nord Ny 

 
 
Kontrollkomite (KK) 

 
Funksjon Navn Klubb Region  

Leder Gry Nergård IL Jardar Øst Gjenvalg 

Medlem Kjell Walquist Oppsal IF Øst Gjenvalg 

Medlem Karin Hansen Eidsvold IF Øst Gjenvalg 

Medlem Anne Live Jensvoll LFH09 Innlandet Gjenvalg 

Medlem Frode Børstad Skåla IL Nord Ny 
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Valgkomite (VK) 
 
Forbundsstyret innstilte følgende valgkomite for perioden 2025-28: 
 
 
Funksjon Navn Klubb Region  

Leder Dorte Ørud Grindvoll Toten HK Innlandet Gjenvalg 

Medlem Berit Kvåle Orkanger IF Nord Ny 

Medlem Lars Riis Ellingsen Eidsvåg IL Vest Gjenvalg 

Medlem Henry Chau (u. 26 år) Avaldsnes IL SørVest Gjenvalg 

Medlem Geir Floen Lier IL Sør Gjenvalg 

Medlem Svein Storjord Aker Topphåndball Øst Gjenvalg 

Medlem Nina Britt Kramer IL Bergen Håndball NTH Gjenvalg 

 
Alle hensyn til sammensetning er ivaretatt, dvs. kjønn, geografi, alder og topphåndball.  
 
Valgkomiteen ble også enstemmig valgt. 
 
 
Følgende hadde ordet: 

• 147: Dorte Ørud Grindvoll (valgkomiteen) 
• 101: Dennis Oxaas (Region Øst) 

 
 

9.2  Valg av representanter til NIFs ting 
 

Forbundsstyret foreslo: 
 

Forbundsstyret foreslo at det kommende styret gis i fullmakt å oppnevne representantene 
til idrettstinget. 

 
Håndballtingets vedtak: 

Forslaget ble enstemmig vedtatt. 
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SAK 10 BESTEMME STED FOR NESTE HÅNDBALL-
 TING 

 

10.1 Forbundsstyrets innstilling 
 

Forbundsstyret foreslo: 

Forbundsstyret foreslo at det kommende styret gis i fullmakt å bestemme sted for neste 
håndballting. 

 
Håndballtingets vedtak: 

Forslaget ble enstemmig vedtatt. 

 
 
AVSLUTNING 
 
Dirigentene takket for seg og takket sekretariatet for god støtte. 
 
Det forrige forbundsstyret takket Kåre Geir Lio for en enestående innsats, og fremhevet 
hvordan han har utfordret og støttet, gitt energi og skapt et trygt miljø hvor alle føler seg 
inkludert og har full tillit. Foruten å ha vært en fantastisk lagleder og -bygger, ble det påpekt 
at han har skapt et spennende og lærerikt miljø, og gått foran med mot, begeistring og 
klokskap. Lio har fokusert på det vi kan gjøre noe med og brukt kraften til å oppnå mål. Alle 
har hatt en stemme i styrerommet, tatt ansvar og blitt hørt.  
 
Nyvalgt president Randi Gustad takk for tilliten og ga uttrykk for at dette var noe hun hadde 
gledet seg skikkelig til da hun ble applaudert opp på talerstolen til tonene fra sangen «Put a 
woman in charge». Hun takket også forsamlingen for alt de gjør for norsk håndball, hver dag, 
hver helg, og ikke minst i løpet av de tre dagene på håndballtinget. 
 
Gustad påpekte at presidentrollen for henne handler om å være en tydelig stemme for å 
påvirke politiske beslutninger til det beste for håndballen både lokalt, nasjonalt og 
internasjonalt. Å videreutvikle den politiske ledelsen av NHF, og delta i og påvirke den 
idrettspolitiske debatten sammen med resten av forbundsstyret, vil være viktig. Samtidig er 
det avgjørende at presidenten er bevisst det tydelige skillet mellom den politiske og 
administrative linjen. Hun ga videre uttrykk for at hun personlig er en type som både liker å 
ha fingeren på klubb-pulsen og involvere seg mye, men som samtidig forsøker å løfte 
diskusjoner opp i et strategisk helikopterperspektiv. Det strategiske idrettspolitiske arbeidet, 
og kontakten med Kulturdepartementet og øvrige instanser, vil være en viktig del av rollen.  
Videre er relasjonsbygging mot politiske miljøer nasjonalt og internasjonalt, samt mot 
klubbene og regionene helt avgjørende. Man må også tørre å være synlig og å formidle det 
man tror på forankret i norsk håndballs verdier. Gustad berømmet arbeidet som har vært 
gjort i norsk håndball, - og som gjøres, og takket spesielt Kåre Geir Lio. 
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Kåre Geir Lio takket alle for en strålende helg, og rettet en spesiell takk til Ingrid Blindheim, 
Hanne Hogness og Lise Thorstensen for deres arbeid knyttet til hederskvelden.  
 
Før håndballtinget ble formelt hevet, ønsket Lio å hedre noen av de som har gjort en solid 
innsats gjennom mange år.  
 
Følgende ble tildelt NHFs fortjenstmerke i gull: 
 

• Harald Tyrdal (ifm. middagen fredag) 
• Inge K. Hansen (ifm. middagen fredag, men ikke tilstedeværende) 
• Thorir Hergeirsson, tidl. landslagssjef for kvinner (ifm. middagen lørdag) 
• Erik Langerud, generalsekretær (ifm. presidentens time søndag) 
• Ingrid Blindheim, forbundsstyret 
• Lene Bergum Pettersson, appellkomiteen (ikke tilstedeværende) 
• Dagfinn Norvald Villanger (ikke tilstedeværende) 

 
Følgende ble tildelt NHFs fortjenstmerke i sølv: 
 

• Siv Sødal, forbundsstyret 
• Jarl Martin Møller, forbundsstyret (ikke tilstedeværende) 
• Kolbjørn Hole, kontrollkomiteen (ikke tilstedeværende) 

 
Følgende fikk overrakt blomster for sin innsats i tingperioden 2022-25: 
 

• Renate Larsen, forbundsstyret 
• Tine Austvoll Jensen Fornell, forbundsstyret 
• Ragnhild Oulie Bruland, ansattes representant i forbundsstyret 
• Astri Smedsrud, appellkomiteen 
• Dennis Oxaas, sanksjonskomiteen 
• Julianne Sellgren, sanksjonskomiteen (ikke tilstedeværende) 
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Håndballtinget ble formelt hevet søndag 11. mai 2025 kl. 13:05. 
 
Protokollert av Lise Thorstensen etter notater. 
 
Første utkast ferdigstilt og overlevert GS/sekretariat for gjennomsyn: 19. mai 2025 
Ferdig utkast oversendt dirigentene, samt de som skal undertegne protokollen for gjennomsyn og signering: 2. juni 2025 
Ferdig utkast godkjent av dirigentene, samt de som skal godkjenne protokollen: 4 juni 2025 

 
 

Ullevaal Stadion, 4. juni 2025 
 

 
 

   
Stein Cato Røsnæs        Kim Eide 
Region Øst         Region SørVest 

 
 
 
 

Guri Aarøen         Børge Toft 
Dirigent         Dirigent 
 
 
 
VEDLEGG 
 
 
I de påfølgende sider finnes følgende: 
 
 

• Presentasjonen knyttet til sak 5 – Regnskap 
• Kontrollkomiteens beretning for 2024 
• Revisors beretning for 2024 
• Presentasjonen knyttet til forslag 7.1.4 (lisens) 
• Presentasjonen knyttet til forslag 7.4.2 (IT-løftet) 
• Presentasjonen knyttet til sak 8.3 - Langtidsbudsjett 
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• Budsjettert med underskudd 
• Budsjettet ble vedtatt med stort fokus på å snu 

frafallet man opplevde i pandemiårene 2020 og 
2021

• Skulle bruke ressurser for å få i gang igjen 
håndballen etter en pandemi som hadde satt oss 
langt tilbake

• Året startet med aktivitetsbegrensninger på grunn 
av pandemien 

• Det var fortsatt kostnadskrevende 
smittevernsregimer knyttet til internasjonal 
aktivitet
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NHF
• Det ble for eksempel satt rekord i søknader til 

lisensfondet
• Reise- og oppholdskostnader økte dramatisk og fikk 

dermed også innvirkning på NHFs regnskap



Året 2023

• Regnskapet ble midlertidig godkjent på NHFs ledermøte 
i Bergen 24.-26.5 2024
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• Positivt resultat på 4,8 millioner
• Nedgang i omsetning fra fjoråret grunnet VM 

i 2023
• Ordinær omsetning uten mesterskapstall 

viser oppgang 
• Aktivitetsnivået er opprettholdt
• Videreført fokus på å opprettholde 

kommersielle inntekter
• Fokus på at økonomi som går til 

samfunnsoppdraget ikke skal gå på 
bekostning av kjerneoppdraget

• Med forutsetning om at kjerneoppdraget 
opprettholdes på dagens nivå og høyere

• NHFs økonomi er god 



Oppsummert
Årsrekneskap



Nøkkeltall 2022, 2023 og 2024
Resultatregnskapene

2022 2023 2024
Sum inntekter 209 186 247 941 244 355
Sum kostnader 219 609 254 556 246 440
Driftsresultat -10 423 -6 615 -2 085
Finans 1 187 5 595 6 843
Resultat -9 236 -1 020 4 758



Nøkkeltall 2022, 2023 og 2024
Balansene

2022 2023 2024
Sum anleggsmidler 6 327 11 016 8 619
Sum omløpsmidler 183 297 202 781 218 573
Sum eiendeler 189 624 213 797 227 192
Sum egenkapital 95 348 94 328 99 085
Sum kortsiktig gjeld 94 276 119 469 128 107
Sum egenkapital og gjeld 189 624 213 797 227 192



Reiseregninger
Årsrekneskap



Reiseregninger for president og generalsekretær i tingperioden 2022-2024

President 95 21 213 038

Generalsekretær 28 21 81 453

Antall reiser 
innenlands

Antall reiser 
utenlands

Utbetalt

NHFs policy for åpenhet inkluderer rapportering av reisevirksomhet og utbetalinger for 
president og generalsekretær





Beretning fra Kontrollkomiteen i Norges Håndballforbund for perioden 1.1.2024-31.12.2024 

Kontrollkomiteen i Norges Håndballforbund har utført sine oppgaver i samsvar med Norges 

Idrettsforbunds regnskaps- og revisjonsbestemmelser, og Norges håndballforbunds utfyllende 

regelverk. 

Etter Kontrollkomiteens oppfatning er Norges Håndballforbunds regnskapsførsel pålitelig, og 

årsregnskapet for året 2024 gir et korrekt uttrykk for forbundets drift og finansielle stilling. Komiteen 

har fått gode svar på de avvikene som har forekommet.  

Kontrollkomiteen mener at forbundets forvaltning og drift har vært foretatt på en lovlig og forsvarlig 

måte.  

Kontrollkomiteen skal påse at tingvedtak med øknomiske konsekvenser blir fulgt opp av styret på en 

tilfredsstillende måte. I den forbindelse har Kontrollkomiteen løpende fått seg forelagt matrisen for 

oppfølging av tingvedtak til orientering. 

På bakgrunn av medieoppslag som reiste spørsmål ved habiliteten til presidenten og andre ansatte i 

NHF i 2023, ba Kontrollkomiteen om at dokumenter og rutiner som på ulike måter omhandlet 

habilitet ble gjennomgått. Saken reiste både økonomiske, habilitetsmessige og omdømmemessige 

spørsmål. Kontrollkomiteen er fornøyd med at dette arbeidet ble fulgt opp fra Forbundsstyret og 

administrasjonen i NHF utover året 2024.  

Kontrollkomiteen avholdt 2 ordinære møter i 2024.  

 

Sandvika 05.05.2025 

Gry Nergård /s/   Kjell Walquist /s/  Karin Hansen /s/ 

Anne Live Jensvoll /s/    
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Til styret i Norges Håndballforbund

Uavhengig revisors beretning
Konklusjon

BDO AS
Bygdøy aLté 2
Postboks 1704 Vika
0121 Os’o

Vi har revidert årsregnskapet til Norges Håndballforbund.

Årsregnskapet består av:

• Balanse per 31. desember
2024

• Resu[tatregnskap for 2024

• Kontantstrømoppstilling for
regnskapsåret avsluttet per
31. desember 2024

• Noter til årsregnskapet,
herunder et sammendrag av
viktige regnskapsprinsipper

Etter vår mening:

• Oppfyller årsregnskapet gjeldende lovkrav, og
• Gir årsregnskapet et rettvisende bilde av

forbundets finansielle stilling per 31.
desember 2024, og av dets resultater og
kontantstrømmer for regnskapsåret avsluttet
per denne datoen i samsvar med
regnskaps[ovens regler og god regnskapsskikk i
Norge.

Grunnlag for konklusjonen

Vi har gjennomført revisjonen i samsvar med International Standards on Auditing (ISA-ene). Våre
oppgaver og plikter i henhold til disse standardene er beskrevet nedenfor under Revisors oppgaver
og plikter ved revisjonen av årsregnskapet. Vi er uavhengige av forbundet i samsvar med kravene i
relevante lover og forskrifter i Norge og International Code of Ethics for Professional Accountants
(inkludert internasjonale uavhengighetsstandarder) utstedt av International Ethics Standards Board
for Accountants (IESBA-reglene), og vi har overholdt våre øvrige etiske forpliktelser i samsvar med
disse kravene. Innhentet revisjonsbevis er etter vår vurdering tilstrekkelig og hensiktsmessig som
grunnlag for vår konklusjon.

Annen informasjon

Styret og daglig leder (ledelsen) er ansvarlig for annen informasjon. Annen informasjon består av
årsberetningen.

Vår konklusjon om årsregnskapet ovenfor dekker ikke annen informasjon.

I forbindelse med revisjonen av årsregnskapet er det vår oppgave å lese annen informasjon.
Formålet er å vurdere hvorvidt det foreligger vesentlig inkonsistens mellom annen informasjon og
årsregnskapet og den kunnskap vi har opparbeidet oss under revisjonen av årsregnskapet, eller
hvorvidt informasjon i annen informasjon ellers fremstår som vesentlig feil. Vi har plikt til å
rapportere dersom annen informasjon fremstår som vesentlig feil. Vi har ingenting å rapportere i så
henseende.

Konklusjon om årsberetningen

Basert på kunnskapen vi har opparbeidet oss i revisjonen, mener vi at årsberetningen

er konsistent med årsregnskapet og

800 Ab, et norsk aksjeselskap. er deltaker i 800 International Limited, et engelsk selskap med begrenset ansvar, og er en del av
det internasjonale riettverket 800, som bestOr av uavhengige selskaper i de enkelte land. Foretaksregisteret: NO 993 606 600 MVA.
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IBDO
. inneholder de opplysninger som skal gis i henhold til gjeldende lovkrav.

Styret og daglig leders ansvar for årsregnskapet

Styret og daglig leder(ledelsen) er ansvarlig for å utarbeide årsregnskapet og for at det gir et
rettvisende bilde i samsvar med regnskapslovens regler og god regnskapsskikk i Norge. Ledelsen er
også ansvarlig for slik intern kontroll som den finner nødvendig for å kunne utarbeide et årsregnskap
som ikke inneholder vesentlig feilinformasjon, verken som følge av misligheter eller utilsiktede feil.

Ved utarbeidelsen av årsregnskapet må ledelsen ta standpunkt til forbundets evne til fortsatt drift
og opplyse om forhold av betydning for fortsatt drift. Forutsetningen om fortsatt drift skal legges til
grunn for årsregnskapet så lenge det ikke er sannsynlig at virksomheten vil bli awiklet.

Revisors oppgaver og plikter ved revisjonen av årsregnskapet

Vårt mål er å oppnå betryggende sikkerhet for at årsregnskapet som helhet ikke inneholder
vesentlig feilinformasjon, verken som følge av misligheter eller utilsiktede feil, og å avgi en
revisjonsberetning som inneholder vår konklusjon. Betryggende sikkerhet er en høy grad av
sikkerhet, men ingen garanti for at en revisjon utført i samsvar med SA-ene, alltid vil avdekke
vesentlig feilinformasjon. Feilinformasjon kan oppstå som følge av misligheter eller utilsiktede feil.
Feilinformasjon er å anse som vesentlig dersom den enkeltvis eller samlet med rimelighet kan
forventes å påvirke de økonomiske beslutningene som brukerne foretar på grunnlag av
årsregnskapet.

For videre beskrivelse av revisors oppgaver og plikter vises det til:
https: / /revisorforeningen. no/revisjonsberetniner

BDQAS

Kjetil Ardem
statsautorisert revisor
(elektronisk signert)

DO dS, et norsk aksjeselskap, er deltaker i ODO International Lirulted, et engelsk selskap ned begrenset ansvar, og er en del av
det internasjonale nettverlnet BDO, som bestSr av uavhengige selskaper i de enkelte land. Foretaksregisteret: NO 993 606 650 MVA. side 2 av 2
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IT-løftet – FS tiltrer intensjonen i forslaget

• NHF er en del av idretten – vi er avhengige av å spille på lag med alle for å oppnå stordriftsfordeler på de aller fleste 
systemer vi bruker i norsk idrett i dag. 

• «Dog gjelder dette ikke forslagsstillers tidsplan for gjennomføring, da vi her er avhengig av både NIF og øvrige 
organisasjoner i idretten»:

• Stordriftsfordeler hvor idretten som en enhetlig aktør handler systemer som brukes på tvers av idretten, er bedre 
enn om man handler alene. 

• Både utredning, innkjøp, utvikling, sikkerhet og utrulling skjer innenfor et kvalitetssikret system i NIF. 

• Dette ivaretar utfordringer det ville vært lite hensiktsmessig for NHF å håndtere på egen hånd. Dette gjelder både 
menneskelige og økonomiske ressurser.



IT-løftet – hva gjør vi sammen med NIF

• NHF støtter NIFs 
digitalstrategi.

• Mål er å gi en 
forenklet og sikker 
hverdag med økt 
kvalitet i tjenestene



IT-løftet – hva gjør vi sammen med NIF

Forbedring av medlemsreisen
Tverrfaglig arbeid som gjør det enklere å være både medlem og idrettslag

«Gode digitale tjenester gjør det enklere å være en del av norsk idrett



IT-løftet – hva gjør vi sammen med NIF

Gevinst for hele idretten ved å forbedre medlemsreisen
Medlemmenes og idrettslagenes behov i sentrum



IT-løftet – hva gjør NHF med TA

• NHF har stor påvirkning på TA som vi eier sammen med NIF og Norges Hockeyforbund
• Her er vi i i gang med et moderniseringsløp

• Modernisering av kodingen
• Microtjenester
• UX-design – brukerne i fokus
• Flyttes opp i skyen (Azure)
•  + + +

• Balansere mellom å holde gamle TA i funksjon og å fornye og forbedre TA mens det er live
• Planleggingen er pågående og vi jobber etter følgende tidslinje

20292025

2026 2027 2028



Strangler pattern
Trinnvis prosess for å erstatte gamle funksjoner med nye applikasjoner og tjenester
Det opprettes en fasade som ruter forespørsler enten til gamle eller nye TA alt etter som hva som er klart for produksjon

Bruker app

Strangler 
fasade

Gamle TA
Nye TA

Bruker app

Strangler 
fasade

Gamle TA Nye TA

Bruker app

Strangler 
fasade

Nye TA

Bruker app

Nye TA

1 2

3 4



Langtidsbudsjett
Sak 8.3 – Budsjettramme 2025-2028



Premisser

• Budsjett er bygd opp rundt prioriterte områder i 
strategiplan

• Bygd på erfaring fra tidligere langtidsbudsjett
• Alle budsjettposter omfatter kun ordinær drift 
• Fokus på gode interne budsjettprosesser (eierskap)
• Skape handlingsrom (merinntekter kan nyttes til 

utvikling)
• Bevisste prioriteringer
• Løpende vurdering av behov- og kompetanse i 

organisasjonen



Premisser

• Reise, opphold og møter

• Lønnsutvikling 

• Finans og valuta (konservativt)

• Mesterskap er ikke inkludert (EM 2026 og EM 2028)

• Landslag (variabelt)

• Innkjøpskontroll



8.3 Budsjettramme, langtidsbudsjett
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